

ထွေးဟိုတ်ကိုပရေင်ဂိုကျိုတဲ့ ကံင်ဇြိယွန်ပယျာတ်ကေတ်ဩန် ညးချင်ကွာန်



▶▶▶▶ ဆက်ဌ်မှတ်လိမ် (၂) တေံ

“ INSIDE ”

ကိုစက်မျိုက်ရဲအာတရ ဒးဒင်ခတိုဟ်ကိုမာန် ပွဲပွိုင်ချင်သစိုတဲ့ ဆက်ဌ်မှတ်လိမ် (၆) တေံ ချိုတ်အာ (၂) တွ

ကံင်ဇြိယွန် သွစမြေပဟေက် ကုညးမကိုဒိုင်အရီဗင် သွက်ဂွံယဲကောန်ထံင်ပရေင်ချင်ကွာန် ဆက်ဌ်မှတ်လိမ် (၈) တေံ

ကောန်ကွာန် (၃) တွ ဒးလင်လွဟ်ဇှော်ဂို ဟိုတ်နူဟဂွံပိ ဗွဲမဂတပ်အခိုင်ဂိုရ လမျိုဒးအိုတ်အာ ဆက်ဌ်မှတ်လိမ် (၁၀) တေံ

ပွဲပွိုင်ချင်ပုဇွင် ဒပ်ကံင်ဇြိယွန် ဓံင်ဂစိုတ် ကောန်ကွာန် (၃) တွ ဆက်ဌ်မှတ်လိမ် (၁၆) တေံ

သွက်ဂိုကျို ညးချင်ကွာန်ဂးတဲ့ ပွဲပွိုင်ချင်ရေင် ကိုဒိုင်တန်ဇှောန် ကုညးအရပ် (၅၀) တွ ဆက်ဌ်မှတ်လိမ် (၁၆) တေံ

ပွဲပွိုင်ချင်လှာဒက် ဒါနုလွဟ်ဇှော် ကောန်ဌ် (၁) တွ ကို မွိတ်တြို (၁) တွ ချိုတ်အာ ၂၃



အံက်တပ်ပါ ၁၆၊ ၂၀၂၄

၂၀၂၄ ပွဲဂိတုအံက်တပ်ဗာ (၁၂) ဂ် သိုကိုပေါ်မျိုက်ဟံ မွဲ မွဲသတ် တံဒပ် (ခလရ ၂၈၄) ပန်ကာကွာန်ကြိုင်ဒန်ဇလ (ကြ ခတ်ချောင်း) ပွိုင်ချင်လှာဒက် နကိုလွဟ်ဇှော်တဲ့ ကောန်ဌ် အာ ယုက် (၁၀) သွာံ (၁) တွ ကောံ မွိတ်တြို (၁) တွ ချိုတ်အာ ဝံ တီကေတ်။

▶▶▶▶ ဆက်ဌ်မှတ်လိမ် (၃)

ထွေးဟိုတ်ကိုပရေင်ဂိုကျီတဲ ကံင်ဇြိပွာန်ပယျာတ်ကေတ်ဩန် ညးချင်ကွာန်



သေတ်တေန်ပါ ၉၊ ၂၀၂၄

သွာံ ၂၀၂၄ ပတ္တဂိတုအဝင်ဂါတ်တဲ ပွဲပွိုင်ချင်လျီလျီ မှုဲတ့ၤရဲမန်ကအ် ကောန်ပွာန် နအင်ကံင်ဇြိပွာန်ကို၊ ဒပ်ဗွဲဘွိုင်ကို၊ ညးကျီပဲဃီဒုသေတ်ကို ညံးတအ် ရပ်စိုစွတ် ကုညးချင်ကွာန် မွဲတတ်အာကျင် ပွဲသေတ်ကင်ဒေတ်အ် ကောံ ညးချင်ကွာန် မတိတ်မူး အခိုင်မွဲတအ်ဂိုတဲ နကိုတင်ထွေးဟိုတ် ပရေင်ဂိုကျီဂို ညံးတအ် ပယျာတ် အာတ်ကေတ်ဒိုင်ဩန် ဗွဲအဓမ္မရောင် ဝှံတိကေတ်။

ပတ္တဂိတုလောန်ကျင်ကအ်ဂိုတဲ ပွဲသေတ်ကင် ဒေန်ဗု ချင်ရေင်ဂိုကို၊ ပွဲသေတ်ကင် မှုဲလျှုာ်ဂိုင် ရေင်-ဇြပ်ဗုဂို ဆိုကီစက် ကောံ ကီလိန်ခါတ် တတ်သေတ်ကင် ညံးတအ်မူး အတိုင်သေတ်ပရေင်ဂိုကျီ ဒေဒင်စိုစွတ်ကောင် ဂးတဲ ဒပ်ကံင်ဇြိပွာန် တအ် စိုစွတ် ပယျာတ်ကေတ်ဒိုင်ဩန်ရ။

“ဂိတုအဝင်ဂါတ် (၁၆) ဝှံ သေတ်ကင် ဒေန်ဇှော်ဂိုရကောင်၊ အဲဗျီကံင်ဇြိပွာန် (၂) စေပ်ဂို ကေန်ပွာန်မွဲ သွာန်လဝှံဟ်ဒိုင် အဲတဲ အာတ်လွဲ (၅၀,၀၀၀)။ ဖိတ်ဂို ဟံးမွဲအဲ ဟိုကိုညံး ညံးတဲအာတ်လွဲတဲ စကာကျင်ကိုညံးပွန်။ ကီလိန်ခါတ်

ကိုမိတ်ဂို ညံးတက်ကေတ်လင်ဗီ” သာံဝှံ ညးမွဲဒင်ကျင်လင်မွဲတု ဝှံ ဟိုထွေးရ။

ဂိတုအဝင်ဂါတ် (၃၀) ဝှံလေင် သေတ်ကင်ကံင်ဇြိပွာန်မွဲအဲ မှုဲပွဲဝှံ ကီစက် ရေင်-ဇြပ်ဗု ပွဲကရပ်ကွာန်အင်သာယာဂို ပယျာတ်ကေတ်ဩန် (၃) ကိုဒုဒကေပ် နညးဗြဲမွဲတု ကောန်ချင်လျိုင် (မပါကျင်ပွဲကီစက် ဗျီကံင်ဇြိပွာန်) ရ။

“ကီစက် ကီလိန်ခါတ် ဖဒိုတ်ရ ညံးတအ်အာတ်ဒိုင်။ ကီလိန်ခါတ်တဲ (၅,၀၀၀)။ ရဲအာတ်ရ ပါကျင်ပွဲကီစက်တအ်ဂိုလေင် မွဲဟံးသေင်မွဲ စိုစွတ်တဲ ပယျာတ်ကေတ်ဒိုင်ဩန်” သာံဝှံ ကောန်ဒေသမွဲတု နပွိုင်ချင်ပါလျိုင် ဂးရ။

သွာံ ၂၀၂၄ ပွဲဂိတုဂျူလိုင် ကံင်ဇြိပွာန် ဗွပ်ကိုလွဟ် ကုညးကျီပဲဃီဒုသေတ် မှုဲအပွဲပွိုင်ချင်ရေင်ရ။ ကလိဝှံလွဟ်တဲ ညးကျီပဲဃီဒု သေတ်တအ် ပံက်တိုန်သေတ်ကင်တဲ သွာန်နကိုလွဟ် အာတ်ဒိုင်ဩန် ဗွဲအဓမ္မ နညးချင်ကွာန်တအ်ရ။

ပွဲပွိုင့်ချင်လှာဒက် ခွါနုလွတ်ဖွေ ကောန်ဇုန် (၁) တွ ကို မှိတ်တြုံ (၁) တွ ချိတ်အာ ၂၃

အံက်တပ်ပါ ၁၆၊ ၂၀၂၄

၂၀၂၄ ပွဲဂိတုအံက်တပ်ပါ (၁၂) ရ် သိုကိုပေါ်ပွိုက်ဟံ့မဲ့ မွဲသတ် တံဒပ် (ခလရ ၂၈၄) ပန်ကာကွန်ကြိုင်ဒုန်ဇလ (ကြခတ်ချောင်း) ပွိုင့်ချင်လှာဒက် နကိုလွတ်ဖွေတို ကောန်ဇုန် အာယုက် (၁၀) သွာံ (၁) တွ ကောံ မှိတ်တြုံ (၁) တွ ချိတ်အာ ဝံတီ ကေတ်။

ဒပ်ကံင်ဇြိဗွာန် ပန်လွတ်ဖွေ (၄) မတို ကမ်လွတ်ဖွေမဲ့မတ် ဒ တုံခတိုဟ်အာ ပွဲသိုမဲ့မ ကွန်ကြိုင်ဒုန်ဇလတို နပ်အေအ်ရ အာယုက် (၁၀) သွာံ၊ ဂေလပ်အေအ် အာယုက် (၁၃) သွာံ၊ မ လုထောန် အာယုက် (၁၇) သွာံ ကောံ ဥပုန်များ အာယုက် (၆၄) တအ် ဒဲးဘဲကမ်လွတ်ဖွေရ။

"ကုမှိတ်ပန်တွ မွဲလပ်ဘဲကမ်လွတ်ဖွေကအ် မွဲဂ်ဟေင်ရ ပလံင် ကာ ရှင်ဂဉ္ဇဲပွိုင့်တိုက်လှာဒက်။ နပ်အေအ်ရ ကို ဥပုန်များတအ် ညး (၂) ရ် ဒဲးလပ်ဝပ်သွာတ်ဒိုင်တို တွဲယး (အံက်တပ်ပါ ၁၃) ဖါနုဂယးရ် စုတ်အာ" သတ်ဝံ သွာတမ်တွမ်ပရိုင်မဲ့တွ နုဒေသတ် ဟို ရ။

မလုထောန်ရ် ဆက်ဒင်လွီပရာဒိုင် ပွဲရှင်ဂဉ္ဇဲလှာဒက်ဖိုဟ်ရ။ ဂေ လပ်အေအ်ရ် ဒဲးဝပ်သွာတ်မြတ်ဒိုင်တို ပလံင်ကာလပ် ရှင်ဂဉ္ဇဲ ဖွေ မတ်မလိုရ။

၂၀၂၄ ပပွဲဂိတုအံက်တပ်ပါ (၂) ရ်တို တံဒပ်ခလရ ၂၈၃/၂၈၄ မွဲပွဲလှာဒက်ရ် အရိတ်တိုရ ပန်ကာဒိုင်လွတ်ဖွေ လွတ်ပွဲပုဂံဝတ် ခိုဟ်တအ်ရ် နွံဒိုင်ရောင် ကောန်ဒေသတ်တအ်ဟိုရ။



အဆက်မပြတ်လိမ် (၂) တော်

"ယပ်ဒိုကောန်ကွာန် နွံကရပ်သွေဟ်ကင်ဂ်မွဲး ညံတအ်ဟံအာတ်။ ရံင်အကဲအရာမိတ်တု ညံတအ်အာတ်။ အကွာဂ် လွှာ်ကွာန်ဝါကွံ (ပွါ ဝဲင်ချင်ချင်) တော် ကွီစက်မွဲမ ညံတအ်ကေတ် (၁၀,၀၀၀) ဒကေတ်" သာ်ဝဲ ကောန်ကွာန်ကလအ်မွဲတွ ဟီရ။

ဆပွဲကွာန်သွေးဟံက ပွဲလျှုချင်လေပ် အခိုက်ပယျာတ်ကေတ်ဩန် ပွဲအမေဏအ် နှံဒိုင်ကိုတု လျှုချင်မတ်မလိုဂ်မွဲး ဒပ်ကံင်ဗြဲဟန်တအ် စီစွတ် ဆကွီစက် ကို ကွီလိုန်ခါတ်သွေးဟံက ကုညးမအာကျင် ပွဲဂွံင်ချာန်ဂ်လေပ် ဗဒိအ်တု စီစွတ်ဒိုင် သီဖိုင်ရ။

ပွဲဖိုင်ဂ် ယပ်စကာလပ် VPN မွဲး ပယျာတ်ကေတ်ဩန် အဆဟံကြိုက်တန်တု ဒပ်ပျီဒုသေတ် နွံပွဲသွေဟ်ကင် မလုပ်တိတ်ကိုချင်တအ်ဂ် လေပ် ထွေးဟိုတ်နာနာသာ်တု ပယျာတ်ကေတ်ဒိုင်ဩန် နုညးချင်ကွာန် မအာတရတအ်ကိုရ။

သွာ် ၂၀၂၄ ပယျာတ်ကေတ်အပ်ဂါတ် (၁၉) တု ပွဲချင်မတ်မလို ကွီလိုန်ခါတ်မွဲမ မွဲဟ်ဩျု (၂) တု သျှက်ဟံဝဲ ခဲပွဲပွဲတိတ်အမိင် ဆေပ်ဒပ်လပ်တု အ မိင်ပွဲ စက်အာ (၈) နာသီမွဲး ပွဲဒိုင်မိတ်ဂျိုင် သျှိုက်ဒိုင်ကိုတု ပွဲချာန်သွာင် ချာန်ပီကို ဂျိုက်ကွဲစီစွတ် နွံဒိုင်ကေတ် ဝဲတိကေတ်။

"ပယျာတ် အပ်ဂါတ် (၁၉) တု မွဲဟ်ဩျု (၂) တု သျှက်ကွီလိုန်ခါတ်မွဲစွဲမွဲး (ဗဒိအ်တု) ညံတအ်စီစွတ်။ ပွဲလျှုချင်လေပ် ပွဲ ပွဲ ညံတအ် ဂေတ် ကင်တု ရပ်စီစွတ်တေင်ကျင်ရ။ ဆက်စီစွတ်ဒိုင် VPN ဖိုဟ်တု ဆိုဒ်မွဲး အောန်ကိုဂျိုင် ညံတအ်အာတ်ဒိုင်ဩန်ဖိုဟ်" သာ်ဝဲ ကောန်ချင်မတ် မလို မွဲတွ ဟီရ။

စကာဒိုင် VPN ပွဲဖိုင်ဂ် စီစွတ်ဆိုဒ်မွဲး အာတ်ကေတ်ဩန်သွေးဟံက ဖိုင်ဂ် ယပ်ဒိုတဲခိုဟ် (အဇာခိုဟ်) မွဲး ညံတအ်သီကေတ်ထေတ်။

သွာင်နုဂ် ကုညးမလိင်မင်ဒိုင်သျှို ပွဲလျှုချင်ဂ် ရဲဒပ်ဗွဲသိုင် ကေတ် ရဲဒပ်ပျီဒုသေတ်တအ် အရိုဟ်တုဟီစကြပ်ဝဲ လုပ်စီစွတ် "စရင်ကျဲ" တု နကိုဟိုတ်နာနာသာ် ပယျာတ်ကေတ်လဲပွဲဩန်ရ။ ယပ်ကိုဟံမာန်တေ် ညံတအ် သပစမြဟေက်။

"စီစွတ်ခိုဟ်ဟ် ဟံမွဲ မွဲလေ့။ ဟီပရာန်ကေတ် နကိုအမိင်သွေး။ မဟံဝဲ (ဟံဒုဟ်ဟံဝဲ)မွဲး ပယျာတ်ကေတ်လဲ" သာ်ဝဲ ကောန်ချင်မတ်မလို မွဲတွ ဟီရ။

ကုညးမစကျင် နုချင်လွှာပ်ဖိုင်ကျင် ကေတ် ချင်လွှာပ်ကွာန်စိင် ပွါင်ချင်ပံင်တအ်ဂ်မွဲး ရဲဒပ်ကံင်ဗြဲဟန် ကေတ် ရဲဒပ်ဗွဲသိုင်တအ် မင်ဒိုင် ပွဲက တမုက် ရှင်ဗွဲသိုင်ဖိုင်ကျင်။ ဂတမုက်ရှင်ဗွဲသိုင်ချင်ပံင် ကေတ် ပွဲကိုပိဒေန်မုဟ်တုအ်တအ်ဂ်တု စီစွတ်ပယျာတ်ကေတ်ဩန် ပွန်ရ။

"အယောအဲဒေဂ် ညံအာတ် (၂) ကိုရ်။ ကိုဟံမာန်တု ဟီကိုညံ ကေတ် (၁) ကိုရ် ညံဟံဒုဒင်တဲ။ ဗွဲသိုင် နွံပွဲကွီပိဒေန်မုဟ်တုအ်ဂ် ပရေအ်ကေတ်ကေတ်" သာ်ဝဲ သွာကလောန်မွဲတွ မွဲးဒက်ဩန် နကိုဒုဟ် မွဲဟ်ဩျု (၂) တု သျှက်ကွီလိုန်ခါတ်မွဲစွဲဂ် ဂးရ။

သွာ် ၂၀၂၄ နကိုဂိတုအပ်ဂါတ်တေ်ရ ညံဝဲကွန်လပ် ပရေဂ်ကိုကျိဂ် နုဌာန်ဂအုပ် ရးပွာန်အဝဲ ပွဲတိတ်လပ်စောန်ပိုင်ရ။ ဒါနုဂ်ရ ထွေးဟိုတ်ကို ပရေဂ်ကိုကျိတု ရပ်ကေတ် ပယျာတ်ကေတ်ဩန်ကေတ် ပွဲစီစီကအ် နှံကျင်မွဲဟံဂ်။

"ကိုဩန်ရပ်လေပ် ဒေဒင်ဂုန်တုကလေ့ကို" သာ်ဝဲ ညးဒေဒင်ကိုဩန်မွဲတွ ဟီရ။

ဒပ်ကံင်ဇြိပွာန် လုပ်ရပ်ကာ မွိတ်တြုံ (၁၀) တွ ပွဲချင်ကအ်သံင်



သေတ်တေန်ပါ ၃၊ ၂၀၂၄

၂၀၂၄ ဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၁) ရ် ဒပ်ကံင်ဇြိပွာန် လုပ်အာ ပွဲ ခွါဟင်ပဠေပ်ဂျင် အရာပ်ယိုယိုတာ ကော် အရာပ်အေယိက်ညိင် ချင်ကအ်သံင် ရးတနင်သီတို ရပ်ကာ မွိတ်တြုံ မဇ္ဈိမအဝဲ (၁၀) တွပြင်ရောင် ဝံတီကေတ်။

“နဟင်ဂျင် အရာပ်ယိုယိုတာရ် ရပ်ကာမွိတ်တြုံ မဇ္ဈိမအဝဲ (၁၀) တွပြင်။ ပွဲရ် ကေါန်ဗွာ တွကမ္ပကီကမ္ပောန်ဂျင် ယိုယိုတာရ် လေပ် ပါအာကိုရ။ တွဲကံ ဖါနုဂယး (နုဂယးကံ) အာနက် ကေတ် နကိုလွဲကိုလေပ် (ဒပ်ပွာန်) ဟံ့ကိုနက်” သာ်ဝံ တမ် တွမ်ပရိုင်မွဲတွ ဂးရ။

မွိတ်တြုံ ဒးဒင်ရပ်ကာတကအ် ခေတ်အ်စွဲလပ် ပွဲတံဒပ် (ခလရ-၂၆၂) မွဲပွဲကွာန်တရတိုင် (ခြောက်မိုင်) ပွိုင်ချင်ကအ် သံင်ရ ဝံတီကေတ်။

“ပွဲရင်ဗွာသိုင်လိုလေပ် ခေတ်အ်ဟံ့စွဲ။ ခေတ်အ် ပကောံစွဲလပ်

အရင်ဝံကိုတိုန်ဘာပွာန်ရ။ လွတ်ကအ်သံင်ဂိုကအ် သွက်ဝံယိုက် ဂွေင် တာလျိုင်ပွာန်ရ် ခေတ်အ်ပလံင် မွဲခွဲအလန်တေ် မွိတ် (ကောန်တန်ဇောန်) စိုတ် (၂၀၀) တွ နွဲကောင်။ လျှပ်လုပ်ရပ်ခွိုင် မွိတ် ပွဲအရာပ်အကြာချင်ရ် ဝံစိုတ် (၃) တွဲကူရ” သာ်ဝံ ကောန် ဒေသကအ်သံင် မွဲတွ ဂးရ။

ပွဲကမ္ပောန်ပဠေပ်ဂျင် မွဲအရာပ်ယိုယိုတာ ကို အရာပ်အေယိက်ညိင် ချင်ကအ်သံင်ရ် ကောန်ကမ္ပောန်ဂျိုင် နုဗိက်။ ထဝါပုဠပ် ကော် ပွိုင်ချင်တနင်သီတေ် ကျင်ကောန်ခွိုင်တေ် ဖျေသဖိုင်သွဒတ်ခွိုင် ပွဲ တာဇေိုင် မွဲပွဲပွိုင်ဟင်ပဠေပ်ဂျင်ရ်ရ။

အယောဂိတုလောင် (၃၀) တေ်ရ်လေပ် ပွေပ်ကိုကောန်ချင်ဗွာ (၁၅၀) တွ မွဲဒင်ပလံင်ဖျ နုချင်သေတ် ဒပ်ကံင်ဇြိပွာန် ရပ်သွတ် တြုံ (၂၆) တွ ပွဲသွတ်ဂျင် ကအ်သံင်ရ်တေ် အာပလံင်စွဲလပ် ပွဲတံ ဒပ် (ခလရ-၂၆၂) ရ။

ကွီစက်ဖျက်ရဲအာတရ ဒေဒုင်ခတိုဟ်ကိုမာန် ပွဲပွိုင်ချင်သမီတဲ ချိုတ်အာ (၂) တု



သေတ်တေနံပါ ၃၊၂၀၂၄

၂၀၂၄ ပွဲတဲသေတ်တေနံပါ (၁) ပယာံဝွံ ဝိုတ် (၈) နာဒီကဝက်ကို ကွီစက်ဖျက်ရဲအာတရ မွဲမ အခါစိုပ် ကရပ်ကွာန်ကွာသာင် မလုပ် အဝေါင် ဂအံကွာန် ချင်ဝါန် ပွိုင်ချင်သမီ တွဲရဲမန်ကို ဒေဒဲမာင် (မာင်တင်) တဲ မွဲကရော်ကိုညးဒီကွီစက်ကို ချိုတ်အာ (၂) တု ဒေဝပ် (၅) တုရောင် ဝွံတီကေတ်။

"ပွဲကိုစိုပ်ကွာသာင်ကို ဒေဒုင်ခတိုဟ်ကိုမာင်ရ ဝွံတီကေတ်။ အခါရ ပိုအာကေတ်ဖွိဟ်ယဲတ် ချိုတ်ခွင်ဖတ်တ် (၂) တု။ ညးဗြဲ (၄) တုပွန် ကို အကဲအရာကွင်မံင်။ ကောန်ဗိုတ်မွဲပွန်ကို ဖိုင်ခဲ ဒေလပ်ကဝေက် မာင်။ ဆွဲး ဟံဒေဝိုင်။ ကွီစက်ကို ဒေလပ်သွက်ဝွံဟံမွဲ" သာံဝွံ ညးတာ လျိုင်မွဲတု နဂကောံဟံင်ဗြဲပရေင်ဖွိဟ်ကို ဂးရ။

ကုညးဒေလပ်ဝပ်တအံကို ပလံင်ကာလင် ရှင်ဂဗျဲပွိုင်တိုက် သေဟ် သီ (သိမ်ဆိပ်) ကော် ရှင်ဂဗျဲခရိုင်သမီတဲ ဝီပရာခွင်ဖိုဟ်ရ ဝွံတီ ကေတ်။

ညးမချိုတ်ပက်ကျင် ကွီစက်ကို ဒဲရဲဒေသ ရးပဂေါ နုချင်ပဂေါ ကို ချင်တွက်ပြေင်တေတ်တဲ ဒဲညးမစ်ကျင် နုချင်ဗြဲဝတီ တွဲရဲ ကရေင်တေတ်ရောင် ရဲဝွံ ဌာန်ရမျာင်ညးချင်မန် ဝွံတီလပ်ရ။

ပွဲရေင်ကွာန်ကွာသာင် မွဲလျူဗုန်ကွီစက် မတ်မလီ-လျိုင် ကအံကို ကွီစက်ဖျက်ရဲအာတရကို ကွီစက်ပူဂိုကို ကွီစက်ဖျက် ဖွိုက်ကို မကော်မကော်ရ ဒေဒုင်ဘဲမာင်(မာင်တင်)။

ဒွဲကို ဒပ်ကံင်ဗြဲပွန်ကို ဒပ်ပွန်ဂတးတအံကို ချီဒရောင်အာကျင် ခွင်တဲ မာင်ခတိုဟ်တိုန်ကုရမ္း ညးပျိုန်ဒုဟ်အဲ အဲပျိုန်ဒုဟ်ညး ရဲဝွံ ပကိုစုတ်ခွင်ဒုဟ်အိုတ်ရ။

ပွဲပွိုင်ချင်ပိုင် ဒပ်ကံင်ဇြိယွန် ပန်ကိုလွဟ်တဲ ရပ်ကာ သွတ် (၄) တွ

သေတ်တေန်ပါ ၄၊ ၂၀၂၄

၂၀၂၄ ပွဲတဲတုသေတ်တေန်ပါ (၂) ရှိ သွတ် (၄) တွ နူကွာန် ခလံက်ခပြု ပွိုင်ချင်ပိုင် တွိုရးမန်ရှ် ရဲဒပ်စီဒါညးချင်ကွာန် ကောင် ဂးတဲ ဒပ်ကံင်ဇြိယွန် ပန်ကိုလွဟ်တဲ ရပ်ကာရ ဝံ တီကေတ်။

ပွဲပယာ်မံ အခိုင်စိတ် (၈) နာဍီ သွတ်မွဲကိုလ် အယော သုင် ခိုင်အရက် ပွဲရေင်ဗျာ ကွာန်ခလံက်ခပြု ပွိုင်ချင်ပိုင်ရှ် ကောန်ဟန်ဗွာ ကော့ ဒပ်ဗွာသိုင် လွိုဟ်စိတ် (၂၀) တွပြင် ကျင်စိုပ် ပန်ကိုလွဟ်တဲ သိုကော်ရပ်ကာရ။

“ကောန်ဇုတ်တအ် ဂဇအ်သုင်ခိုင်အရက် ပွဲရေင်ဗျာရှ် ညေတ အ်ကျင်ရပ်။ ဒါနုဗြိပ်တိတ်ကောင် ဂးတဲ ညေတအ် ပန်ကို လွဟ်။ ဒေအာ ကောန်ဇုတ် (၁)။ ဒေဒင်ရပ်ရှ် (၄) တွ။ ညးဗြိပ် ဗွးလေဝ်နွံ” သာ်ဝံ ကောန်ခလံက်ခပြု မွဲတွ ဂးရ။

ဟိုတ်နူပန်ကိုလွဟ်ရှ်ရ မာ်သုပါထပ် အာယုက် (၂၀) ရှိ ဒေ

အာလွဟ် ပွဲဒီပုင်တဲ ကရော်သုပါထပ်ကအ် သွတ်တွဟ် (၃) တွ တအ်လေဝ် ဒပ်ကံင်ဇြိယွန် ရပ်ကာကိုရ။

“ကောန်ဇုတ်တကအ်ရှ် PDF ဟံ့သေင်ရ။ ကောန်ကွာန်သွးရ။ စိုန် ရှ်လေဝ် PDF ကောင်ဂးတဲ ပဂဗုတ် တင်စုတ်ဒုဟ်ရ။ မိမဒေံတအ် ဟိုကးကိုညးဇွော်ကွာန်တဲ ဖန်ခိုင် သွက်ဝံနက်ပွိုတ်ရ။ ဆွး ဒိုလျှဟ် ညီခိုင်ဟံ့ဝံဂီ” သာ်ဝံ ကောန်ခလံက် ခပြု မွဲတွ ဟိုရ။

သွတ်ညေတအ် ရပ်လပ်ကအ်ရှ် စွံလပ်ပွဲဗြိပ်ဗွာသိုင် ချင်ပိုင်တဲ သွ တ်မွးလပ်ဘဲလွဟ်ရှ် တိုန်ဝီခိုင် ပွဲရင်ဂဉုဇွော် ပွိုင်ချင်ပိုင်ရ ဝံတီကေတ်။

အတာ်လဝံကို လိက်လလောင် ဂကော်ရီပင် မင်မွဲကောန်ထင် ပရေင်ချင်ကွာန် (AAPP) ရှ်မွး ပွဲသွာ် ၂၀၂၄ ဒိုကို ဝိတုသေတ် တေန်ပါ (၃) ကအ် မွိုဟ်ဒေဒင်ရပ် နွံ (၂၇,၃၀၀) တွ ပြင်တဲ အပွဲ ကအ် ညေတအ် ဆက်ရပ်လပ်ဖိုဟ်ရှ် နွံဗွာ (၂၁,၀၀၀) တွဂီ ကောင် ဝံတီကေတ်။



ကံင်ဇြိပွာန် သွစမြပဟေက် ကုညးမကိုဒိုင်အရီပင် သွက်ဝံဝီယဲကောန်ထင်ပရေင်ချင်ကွာန်

သေတ်တေန်ဝါ ၆၊ ၂၀၂၄

ပရေင်ထတ်ယုက် ကောန်ထင်ပရေင်ချင်ကွာန် မွဲဒိုင်အပွဲ ထင်တအ်ဂှ် အလိုအသီ ကံင်ဇြိပွာန် မင်မွဲရံင်စံင်ပေင်င် ဟံ မာန်သွးဟံက ကုညးမကိုအရီပင် သွက်ဝံဝီယဲဝီ ပွဲမွဲထင် ဂှ်လေဝ် ဒေုတအ်မင်ရံင် သွကျင်စမြပဟေက် နွဲဒိုင်ကောန် ဝံ တီကေတ်။

“ကောန်ထင်ပရေင်ချင်ကွာန်တကအ် ဟံမာန်လှိုလှာ်တို သွက်ဝံဝီယဲဝံ လဖဲလဖဲ လအ်လကျင်ရ။ ယံဝေဒနာလှို လှိုဂှ် စိုပ်အာသှ် သွးဒှ်ပေင်တို ဒေအာတ်အရီပင်ဩန် ပွဲမိဿ ဟာ် မကြပ်ကိုကေတ်အ်” သာ်ဝံ ညးမွဲတု မကိုဒိုင်အရီ ပင် ကု ကောန်ထင်ပရေင်ချင်ကွာန်ဂှ် ဂးရ။

ဂိတုအပ်ဂါတ် မလောန်ကျင်ကအ် ကောန်ထင်ပရေင်ချင် ကွာန် (၂) တု နူကိုထင်ထဝီ ရးတနင်သီဂှ် သွက်ဝံဝီယဲဝီယဲ ပွဲမွဲထင်ဂးတို “ဂကောန်ရီပင်မင်မွဲ ကောန်ထင်ပရေင်ချင် ကွာန်” မွဲဂကောန် ကျင်စိုပ်ကိုကအ်ဒါန်ရ။

ကိုကအ်ဒါန်တိုဂှ် ဂကောန်ကအ် ကံင်ဇြိပွာန် ဟံပလးမတ် မင်ရံင် ကျင်စေအ်စေအ်ရောင်ဂှ်လေဝ် ကောန်ဂကောန်မွဲတု ဟိုထွေးရ။

“ကုညးမကိုကျင်လဝ်ဒါန်တအ်ဂှ်မွဲ နူကိုဒိုင်ပွာန် ဒေတောင်ပက် ဒိုင်ရ။ ဒါနူဒေတောင်ပက်ဒိုင် သာ်ကအ်ဂှ်ရ ရဲတုဒါန်တအ် ဒည ကျင်တို ဟံဂံင်ကိုဒါန်” သာ်ဝံ ညးမွဲတု မကိုဒိုင်အရီပင် ကု ကောန်ထင်ပရေင်ချင်ကွာန် ထင်ထဝီဂှ် ဟိုရ။

ပပွဲန ဂိတုဖေဖေဝါရီ (၁) သွာ် ၂၀၂၁ တေတို ပွဲထင်ဂမ္တိုင် မွဲအ လုမွဲချင်ကအ် ဟိုတ်နဟံကလိဝံ အခေါင်ဝီယဲ သျှက်ကံပေင်င်ဂှ်ရ ကောန်ထင်ပရေင်ချင်ကွာန် အပံင်ဖအိုတ် ဗွတ် (၁၀၀) တုပြင် ဒေစုတ်အာ ရဲဝံ ဝံတီကေတ်။

“ပွဲထင် မွဲအလုမွဲချင်ကအ် ပွဝးပကပ် ပလိုပလာ် အခေါင်အရာ မွဲဟ် နှိပရေအ်ဒိုင်ကေွကေွ။ ဇာပ်ဝံထင်ဂှ် အရာမင်မွဲ ရံင်စံင် ပ ရေင်ထတ်ယုက်ကို အခေါင်ဝီယဲကို ဟံကေွအ်စိုတ်လးလး” ရဲဝံ ပုဂ္ဂိုမွဲတု မကိုဒိုင်အရီပင် ကုကောန်ထင်ပရေင်ချင်ကွာန် ဂှ် ဂးရ။



ဌာန်ဒတန်အခေါင်အရာမွဲဟ်ပွဲချင်မန်

ပွဲပွိုင်ချင်လင်လင်ရုံ ကရောင်ပွာန် ဒပ်ကင်ဖြီပွာန် ရပ် ဂစိတ်ထောံ မွိတ်တြု (၄) တွ

သေတ်တေန်ပါ ၉၊ ၂၀၂၄

သွာံ ၂၀၂၄ ပွဲဂိတုအပ်ဂါတ် (၃၀) ရုံ ကရောင်ပွာန် နူဒပ်ကင်
ဖြီပွာန် လုပ်စိုပ်ကွာန်ဗုရောင် လုပ်အဝေါင်ဂအံကွာန် သခါန်ကျီ
ပွိုင်ချင်လင်လင် ခရိုင်ထဝါ ရးတနင်သီ ရုံတဲ ရပ်ကော်ကာ
မွိတ်တြု (၄) တွရ။



ရပ်ကာတဲ ပွဲဂိတုအပ်ဂါတ် (၃၀) ရုံ ကုဉူကျပ်တာန် အာယုက်
(၅၂) ရုံကို၊ ပွဲဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၁) ရုံ ကုဉူဖီအေ အာယုက်
(၅၃) ရုံကို၊ ပွဲဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၂) ရုံ ကုဉူဗယို အာယုက်
(၅၀) ရုံလေပ်ကို ပန်ဂစိတ်ထောံရ။

“ပွဲဗွှ် ဝံဆိုကောတ် ပကောတ်ဒေဒင်ပျဲပျံလပ်။ ဒိုကိုတဲ (သေတ်တေန်ပါ-၈-) ကအ် ညးဝံ နှိသုာ်ရောဂ် သွဒတန်ဟံမာန်ကီ” သာံဝံ တမ်တမ်ပရိုင်မွဲတွ နူဒေသဂ် ဟိုရ။

“ဉူကျပ်တာန်ဂ် ဒေံပန်ဂစိတ်လပ် ပွဲညှဲဝံင်ဇော်ကွာန်။ ဉူဖီအေ
ဂ် ဒေံပန်ဂစိတ်လပ် ပွဲကွအ်ထိုတ်။ ဉူဗယိုဂ် ဒေံပန်ဂစိတ်လပ်
ပွဲကရပ် ဘာသိပွံပရောင်တိုလ္လီ ထဝါ” သာံဝံ ကောန်ဒေသဂ် မွဲ
တွဟိုရ။

ပွဲကွာန်ဗုရောင် ကို ကွာန်ဗုဗုက်ပျေန်ဂ်လေပ် ကရောင်ပွာန်
ကအ်ရ စံင်ထောံ သို (၁၀) မတဲ ဒိုကိုစိုပ် သေတ်တေန်ပါ (၄)
ရုံ ကရောင်ပွာန်ဒေံတအ် ထွက်ဒိုင် လွာ်ကွာန် (ခမောင်းတောင်၊
ထိန်တွင်း၊စခန်းကြီး) တေံရ။

အတိုင်လဟို ကောန်ဒေသတအ်မွဲ ညး (၃) ကအ် ရဲကျောန်
ဂူယာရကောင်၊ မုလေပ်ဟံဆေင်ဆက်ကို ရဲပွန်ဂတးတအ်ရ ဝံ
တီကောတ်။

“ကရောင်ပွာန် ဝိန်တိတ်အာနူကွာန်ကူရကိုလေပ် ကောန်ကွာန်
တအ် ဟံင်လုပ်ကွာန်ကီဖိုဟ်။ ရပ် ဂစိတ် နွံဒိုင်ကောင်တေံ
ဖေက်တဲ ဟံင်လုပ်ကွာန်” သာံဝံ ကောန်ကွာန်ဗုရောင် မွဲတွ
ဟိုရ။

ပွဲဂိတုအပ်ဂါတ် (၃၁) ရုံလေပ် ပွဲကြိုင် (မော်တုံး) မွဲအကြာ
ကွာန် (စွန်တောင်ပေါ်) ကို (ဖွားဘုတ်ပြင်) သွတ်တြုမွဲတွ အာ
ယုက် စိတ် (၃၀) ရှိုတ်ဒိုင်ဂ် ကောန်ဒေသတအ် ဝံဆိုကောတ်ရ။

ကောန်ကွာန် (၃) တွဲ ဒေးလပ်လွတ်ဖွေရုံ ဟိုတ်နူဟာဝံဝီ ဗွဲမဂတာပ်အခိုင်ရဲ လမ္ပီဒေးအိုတ်အာ



သေတ်တေန်ပါ ၁၆၊ ၂၀၂၄

သွာ် ၂၀၂၄ ဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၁၁) ဖါနုဂယး ဒပ်ကံင်ဇြီ
ပွာန် ကို ဒပ်စိုဒွါညးချင်ကွာန်တအ် ဒ်ပေါ်ဗျိုက် ပွဲကွာန် (ကွဲ
ထိန်းကုန်း) ပွိုင်ချင်တနင်သီ ရးတနင်သီရ။ အယောဒ်ဒွိုင်ပေါ
ဗျိုက်ဒ် ဒပ်ကံင်ဇြီပွာန် ဖျေလပ်ဒပ် ပွဲဒေန် (ဗောဓိကမ်း) ဝဲ ရီ
ပန်ကိုလွတ်ဖွေရဲ။

ဟိုတ်နူဘဲကမ်လွတ်ဖွေရဲရဲ နူကွာန် (ကွဲထိန်းကုန်း) ဝဲ ဒပ်
သာန်တွေပ် အာယုက် (၄၀)၊ ဒပ်သာန်တီ အာယုက် (၆၀) ၊
မိဖျူသွာအေ အာယုက် (၁၅) ကောံ ကိုင်နေနင်တူ (က) ဒီ
တုက် တအ်ဒ်ရဲ ချိုတ်အာရ။

“ဒပ်သာန်တွေပ်ရဲ ချိုတ်အာဖတ်တံ ပွဲဒိုင်ရဲ။ ဒပ်သာန်တီ ကို
မိဖျူသွာအေ အဟိန်ပလင်ကာ ရင်ဂဲညိုရဲ ချိုတ်အာပွဲကွာန်
(ညောင်ပင်ကွင်) ” သာ်ဝံ ညးဗြဲတွဲ နူကွာန် (ကွဲထိန်းကုန်း)
ဝဲ ဟိုတ်ရ။

ကိုပ်နေနင်တူဒ် ဒေးကဝေက်ကမ်ဗလံက် ပွဲဒီတဲ ဝိုင်ကပ်အာရ။
အဟိန်ပလင်ကာရင်ဂဲညိုရဲ ချိုတ်အာ ပွဲသာ်တရဲကိုရ။

“ဒ်ဒွိုင်ပေါ်ဗျိုက်ကောင်တေံ သွက်ဝံအာရင်ဂဲညို ချင်မိက်ဝဲ
ခက်ခဲ ကိုဝိုင်ဒွာန်ရ။ သီညး (၃) ကအ် ဟိုတ်နူဟာဝံဝီဒွဲ
အာ” သာ်ဝံ ညးဗြဲတွဲ နူဒေသဝဲ ဟိုတ်ရ။

ဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၄) မလောန်ကျင်ကအ်ဒ်လေပ် ကရောင်
ပွာန် မွဲဗြဟတ် စိုတ် (၂၀၀) ဝဲ လုပ်ထွက်ပွာန် ပွဲပိုင်ချင်တ
နင်သီရ။

လျှာ်ကအ် ဒပ်စိုဒွါညးချင်ကွာန်လေပ် လုပ်စိုပ်ဒွိုင်ကွာန် (ကွဲထိ
န်းကုန်း) တဲ ပရေင်ပွာန်ဝဲ ကြိုင်ဗျိုက်ဒွိုင်ရ။ ဒပ်ကံင်ဇြီပွာန်လေပ်
ဗက်ပန်ဒွဲရောဟ်ဟ် နကိုလွတ်ဖွေရဲရဲ ကောန်ကွာန်တအ် ဟွံဂံင်
မံင် ငြိပ်တိတ်အိုတ် ဝံတီကေတ်။

သွတ်မအာကျင်နှင့် ပွဲတွင်ချာန်ဂုံ ရဲဒပ်ကင်ဇြိပွာန် စုင်တက်စို့စုတ်



သေတ်တေနပါ ၁၈၊ ၂၀၂၄

သွတ် ၂၀၂၄ ဂိတုသေတ်တေနပါ ဒုတိယသက္ကဟာဂုံ ဒပ်ကင် ဇြိပွာန် လုပ်ဖျေဒပ် ပွဲကွာန်ဂမ္ဘိုင် မွဲပွဲပွိုင်ချင်ရေရဲဂုံတု ကုညး ချင်ကွာန် မအာကျင်နှင့် ပွဲတွင်ချာန်ဂုံ ခေတအ်စို့စုတ် တူးစုတ်သ န္တိကောန်ချင်၊ စို့စုတ်ဖင်တဲ ကော် ကိုလိန်ခါတ်သူးဟုံက ဆို သွတ်တအ်မွဲး ခေတအ်စို့စုတ် ခေတအ်စုင်တက် ပွသ်ကအ် ကျိန်ခွင်ရောင် ဝံတီကေတ်။

ဒပ်ကင်ဇြိပွာန် ဇြဟတ်စိုတ် (၃၀) ကေတ်လပ်ဒွါ ပွဲတွင်ကီစက် လျိုင်-တင်ပရင်ဂုံ ရပ်စို့စုတ်သွတ် (၂) တု အာယုက် (၁၅/၁၆) တု သိုထွက်ကိုလွဟ်ရဲဂုံလေပ် ညးမစုက်လုက်တအ် ဟိုရ။

“ပွဲတွင်ကီစက် လျိုင်-တင်ပရင်ဂုံ ကောန်ပွာန်ဗွာ စွဲအဓိကကို သွတ်တအ်တု စို့စုတ်ခွင်ရ။ သွတ်ဒးဒင်စို့စုတ်တအ်ဂုံ ခွါနုဟို အရေရဲဗွာ ဟုံခံင်ဟာ၊ ခွါနုဟုံကျိဟ် အရေရဲကောန်ပွာန်ဗွာဟာ ဂုံ ကေတ်ဟုံဒးရ။ ကောန်ပွာန်တအ် ထွက်ခွင်နကိုလွဟ်ဂုံ ဝံ ဆိုကေတ်။ လျိုင် ကိုပံက်ကဏ္ဍကီလိန်ခါတ်တု ဖင်ကို လျိုင် န္တိ အပွဲဂုံမွဲး ကောန်ပွာန်တအ် ကေတ်ထေတ်” သာ်ဝံ ကောန်ဒေသ ဂုံ မွဲတု ဟိုရ။

အခိင်အခါလျဟ်ကံ ပွဲပိုင်တွင် မလုပ်တိတ်ကို ကွာန်လျိုင်၊ တင် ပရင်၊ ကအ်ဇောတ်ဂုံကို၊ ပွဲတွင်ချာန် မဆက်စော့လပ် မွဲကွာန်ကို မွဲကွာန်ဂုံကို ဒပ်ကင်ဇြိပွာန် ဖျေဒပ်ကေတ်လပ်ဒွါတု ကုညးချင် ကွာန် မအာကျင်တအ် ရပ်စို့စုတ်တေင်ကွဲကွဲရောင် ဝံတီ ကေတ်။

“ပွဲတွင် မအာကျင် မွဲကွာန် ကို မွဲကွာန်ဂုံကို၊ ပွဲပိုင်လုပ်တိတ်ကွာန်ကို ခေတအ်မင်ခွင်။ ဆိုပွဲဟ်ပွဲတွင်တု ခေတအ် သွာန်သျှက် စို့စုတ်။ ခေ တအ်ကိုထူး (သွာန်) တူးသန္တိကောန်ချင်။ အာကွာန်ဇိုင်ဇိုင်ကအ်ရ တု ညးဂုံမွဲ ကေတ်ကောတူးသန္တိကောန်ချင်ရော။ သွက်ပွဲဟ်ဖျေ ဇော်တအ် မဟုံခွဲကိုလေပ် သွက်သွတ်တအ်ဂုံ ဖြိုင်စိုတ် နှိပေင်ကွဲ ကွဲ” သာ်ဝံ ကောန်ဒေသလျိုင်မွဲတု ဟိုရ။

ပွဲဂိတုသေတ်တေနပါ (၁၆) ဂုံလေပ် ဒပ်ကင်ဇြိပွာန် နူတံဒပ် (၁၈၈- ၁၀၆-) ကွာန်တုအ်ကွဲဂုံ နကိုဇြဟတ်ဒပ် လုပ်ကွာန်ကအ်ဇောတ် တုကောန်ကွာန်တအ် နှိခွင်ပေင် ဖေက်ဒ်ပေဲဗျိုင်ကရ။

“ဇြဟတ်ကိုကွဲ ကွာန်လုပ်ကျင်ပွဲကွာန်။ အရိဟ်ဟ်ဝါတု ခေတအ် ကျင်ကိုကီစက်၊ လျဟ်ကအ် ကွာန်ကျင်ကောင်တု ကောန်ကွာန်တအ် ဝိုင် ဖေက်ဒ်ပေဲဗျိုင်ကရ။ မွဲအဟူ (မွဲဇူ) ကအ် သိုဗွဲ သိုတဗွဲ ဝံမိင်ခွင်ဗရ လွဟ်ဖျေကောင်။ တုပွန် ကွဲကျာသေင်ပွာန်လေပ် ဟုံရဲဗွဲတဗွဲ ပပ် ယာန်ခွင်တု အကာအရာဂုံ ဟုံဂံင်ဖျေဗျိုင်” သာ်ဝံ ကောန်ဒေသ လျိုင်မွဲတု ဂးရ။

သေဟ်ကင်ဂမ္ဘိုင် မွဲပွဲမွဲဂရိပ်တွင်ကီစက် မတ်မလိ-ဇြပ်ဗုဂုံလေပ် စို့ စုတ်တေင်ကွဲကွဲတု ညးမရပ်လပ် တူးသန္တိကောန်ချင်ဂုံ ယပ်ရဲတုရး မန် ဟုံသေင်မွဲး မွဲတုတု န (၅,၀၀၀) ဒကေပ် နိုကို (၁၀,၀၀၀) ဒ ကေပ် ခေတအ်ပယျာတ်ကေတ် ဗွဲအမေရ။

“ဗယိ ကြမ်နူကွ” ပွရပ်ပယျာတ်ကေတ်သြန်

(ပွဲပွိုင်ချင်ချင်ဗု ဗက်ရပ် ညးမသွိုန် စကာဒိုင်ဂဉ္ဇူမာ်တအ်တဲ အစိုက်ပယျာတ်ကေတ်သြန် KNU လေဝ် ကောန်ကျင်ဆက်က်)

သေတ်တေန်ပါ ၁၈၊ ၂၀၂၄

ဒပ်ပွာန်ဗူးစးကောန်ဂကူကရေင် မဟာဒပ် (၄) ကောံ မဟာဒပ် (၆) ဖော်ကေအေန်ယူ မချီဒရာင်ဒိုင် ပွဲပွိုင်ချင်ချင်ဗု ရးတနင်သီဝ် ရပ် ကော်ကာ ညးချင်ကွာန် မသွိုန်စကာဒိုင်ဂဉ္ဇူမာ်တအ်တဲ သွာံ ကလေင်ဗလးကိုန် သြန် ဒိုကိုန်ကိုန်ကွဲ ခေံတအ် အာတ်မိက် ပွဲသို ကိုန် (ပွဲဂြောင်ဂတာ) တွခန္ဓမဆေက်စပ်တအ်ရ။ ပွဇိုကအ် မွဲဝါဝေံ ဟုံသေင် ပွိုင်ကိုဝါကောင် ခေံတအ်ကောန်ဒိုင်။

၂၀၂၄ ပွဲဂိတုမာတ် (၁၁) ရ် သွတ် (၃) တွ နူကွာန်သာယာမန် (၈) အံကွာန်သုတ် ပွိုင်ချင်ချင်ဗု) ရ် သွိုန်စကာဒိုင် ဂဉ္ဇူမာ်ကောင် ဂးတဲ နူမဟာဒပ် (၄) ရပ်ကာရ။ သွက်ဝံကလေင်ဗလးကိုန် မွဲတုတေံ ခေံ တအ်အာတ်မိက်သြန် (၄) ကိုန်ဒကောင်ရ။

ဂိတုဂျူလာင် (၁၈) ရ်လေဝ် ထွးဟိုတ်စုတ်ဒုဟ် မဗ်သတ်တဲ မဟာ ဒပ် (၆) ရပ်ကာ မွိုဟ်တြုံ (၂) တွ နူကွာန် (၆၀) တိုင် (ဂအံကွာန် သုတ်) ပွန်ရ။ သွက်ဝံ ကလေင်ဗလးကိုန် အာတ်လပ်သြန် (၄၀၀) ကိုန်ဒကောင်။

ပွဲဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၁) ရ် သွတ် (၂) တွ နူကွာန်သာယာမန် စ ကာသွိုန်ဒိုင်ဂဉ္ဇူမာ်ဂးတဲ မဟာဒပ် (၆) ကော်ရပ်ကာ၊ မွဲတုမူး အာ တ်မိက်သြန် (၃၀) ကိုန်ဒကောင်ရ။

သေတ်တေန်ပါ (၁၂) ရ်လေဝ် ကောန်ကွာန်သုတ် ယူအဇီ အာ ယုက် (၂၅) စကာသွိုန်ဒိုင် ဂဉ္ဇူမာ်ဂးတဲ မဟာဒပ် (၆) ရပ်ကာ၊ တဲ တေံ အာတ်မိက်သြန် (၁၀၀) ကိုန်ဒကောင် နူသိုက်နီုဂြောင်ဂတာ ခေံရ။

“အဇီဝ် အဟိန်အာသိုရဲခေံ- အဒိုင်ရပ် ပွဲဝံ။ ဗွဲ မိုတ် (၇) နာသီ ဆ က်နင်ဗုင်၊ ဆိုဂဉ္ဇူမာ်ပွဲခေံတဲ ကော်ရပ်ကာ၊ မိက်ဝံပွဲတင်ဒိုင်လျိုင် မူး ဒးကိုသြန် (၁၀၀) ကိုန်ဒကောင်” သတ်ဝံ ယာ်ခေံ ဟိုရ။

ကိုကာသြန် (၁၀၀) ကိုန်တဲ ဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၁၃) ရ် ဗလးကို

အဇီဝ်၊ လိုဟ်သြန်အာတ်လပ်ဂ် ဟုံကိုမူး “ဂစိုတ်ထေတ်တဲ က မွေအ်ကောန်” ရဲဝံ ဒဒ်ရ နူမဟာဒပ်တေံ ဟိုစမြဲကျင် လပ် နွဲဒိုင်ကောင်ဂ် ဝံတဲကေတ် နူသိုက်နီုဂြောင်ဂတာ ညးတ အ်ရ။

“ရပ်ကာမွိုဟ်တဲ သြန်စိုတ်နွဲပွဲကံ အာတ်မိက်ဒိုင်ကောင်တေံ ဒိုအာရဲ တိုင်မိက်သြန် (ပြန်ပေးဆွဲ) ကုရ။ ရပ်ဝံဂဉ္ဇူမာ်တေံ ဒုဟ်ခေံ ကုခေံရ။ ဟုံကျင်နက်တေံ ‘ဂစိုတ်ထေတ်ကောင်၊ ကိုပ ကောန်ပွာန်ကောင်’ ဟိုသကျင်ဗိုကအ်နွဲ” သတ်ဝံ ကောန်ကွာန် သုတ် မွဲတု ဟိုရ။

ပွဲဂိတု ရပ်ကာမွိုဟ်တဲ အာတ်မိက်သြန်ဂ် သွိုပ်ပရေင်အုပ်စု ကွာန် ကောံ ရဲမဟာဒပ်တအ် ပံင်ကောန်ဒိုင်ညးသွာ်ကောင်ဂ် ဌာန်ရမျာင်ညးချင်မန်ကအ် ဝံတဲလပ်ရ။

“လျိုင် အတိုင်ခေံတအ်အာတ် ကိုဟုံမာန်လေဝ်နွဲ။ ဖေက်လေဝ် ဖေက်ဒိုင်ကိုတဲ အာတ် (၁၀၀) ကိုန်တေံ ညီဒုတ်ဖျေံ (၇၀) ကိုန်၊ (၄၀၀) ကိုန်မူး ညီ (၂၀၀) ကိုန်၊ ဒေုကို ညးတာလျိုင်ဒပ် KNU ရ။ ဟုံရံတေံ ဒမွေအ်ကေတ်တဲ ဒးအာနက်” သတ်ဝံ ယာ်မွဲ တွဂ် ဂးရ။

သွာင်နုတ်ပွန် ပွဲသွာံ ၂၀၂၄ ဂိတုအေဗရဲ (၂၄) တေံဂ်လေဝ် မွိုဟ်တြုံ ကောန်ကွာန်ကျင်မြာင် မွဲတု အာယုက် (၃၃) ရ် ဒမွ ကောင် ဂးတဲ မဟာဒပ် (၄) ရပ်ကာတဲ အာတ်မိက်သြန် (၄၀၀) ကိုန်ဒကောင်။ ဂိတုအပ်ဂါတ် (၉) ရ်လေဝ် ပွဲသိုနဲထအ် အာယုက် (၄၀) ပွဲကွာန်သာယာမန်ဂ် ဆိုမကမ် (၁) မဂးတဲ ရပ် ကာ အာတ်မိက်သြန် (၁၀၀) ကိုန်ဒကောင်။

ဂိတုအပ်ဂါတ် ပထမသတ္တာဟ မလောန်ကျင်တေံဂ်လေဝ် ပွဲ တွင်ကွာန်သာယာမန်ဂ် ဒပ်ပွာန်ဗူးစးကောန်ဂကူကရေင် နနဲ အမေ ဗက်ဒိုင် အခေါန် ပွဲကိုကိုစက်ရဲအာတာရဲ ကောံ ကိုစက် ဖျိုင်ဖျိုင် မွဲမတေံ န (၂) ကိုန်ဒကောင် ဒိုကို (၆) ကိုန်ဒကောင်ရ။

“လျှဟ်ကံ အစိုက်ခေံတအ်ဂ် ရပ်တဲကိုဒုဟ်ဒက်ဟုံသေင်။ ဓိုန် ဟုံဒိုင်ယူဒေုကိုလေဝ် ညိုင်ဗျိုင်ဒေုဒိုင်ကိုရကောင်” သတ်ဝံ ကောန်ဒေသမွဲတု ဟိုဂးတဲနကိုရမျာင်ဒိုင်ဟုံမာန်ရ။

ပွဲပွိုင်ချင်ခြင်ပု မကြံင်မိုဟ်ဒိုင် နကိုပရေင်ပွာန်ဂ် မာင်တိုင် ခတိုဟ်ဆက်ဒိုင်

သေတ်တေန်ပါ ၂၀၂၀၂၄

၂၀၂၄ ပပွဲနဂီတုဂျူလာင်တု ပွဲကွာန်ဂမိုင် မွဲမွဲဂရိပ်ဂွံင်ကွီစက် ညွတ်ခြင်ပု-ရေင် မဒိုင်ကွီနီချင် စုတ်ဂွန် (၈) ပွိုင်ချင်ခြင် ပု တွိုရးမန်ဂ် ဒပ်ကံင်ဗြိဟန် ဗပေင်လပ်ဗြဟတ်ပွာန်တု မကေံ မ ကေံရ ဒိုင်ပေိဗြိုက် ကို ရဲပွန်ဂတးတအ်။

ပွဲပွိုင်ချင်ခြင်ပု ပရေင်ပွာန်ကြံင်မိုဟ် ပွိုင်တိုန်ဗက်သက်ဂတာပ် လွတ်ယျပ်တဂေါန်၊ အေသာယာ ကေံ ကွာန်ဗြိုပ်ဇွေင်ပွဲတအ်ဂ် မာင်တိုင် ခတိုဟ်ဒိုင် မကေံမကေံရ။

အတိုင်တင်နင် ဌာန်ရမ္ပာင်ညးချင်မန် မကံက်ဂွံလပ်ဂ်မူး သွာံ ၂၀၂၄ နကိုဂီတုဂျူလာင် (၁၁) ဒိုကို ဂီတုသေတ်တေန်ပါ (၁၀) အပွဲပွိုင် (၂) ဂီတုကအ် ဒွါနမာင်တိုင်ခတိုဟ် ညးချင်ကွာန် ဒေဝပ် (၆) တွရ။

နကွာန်ယျပ်တဂေါန်ဂ် (၃) တွ၊ နကိုရင်စက်ထိုတ် ကွာန် အေသာယာဂ် ကောန်ကလောန် (၂) တွ၊ ကောန်ကွာန်ပု မ စိုပ်အာကွာန်ထိုတ် ကွာန်ဗြိုပ်ဇွေင်ပွဲ (၁) တွ အပံင် ညး(၆) တွ ကအ် ဒေလပ်ဘဲမာင်ရ။

“ဗွဲမဂိုင်ဂ် အဟိန် အာခါစက် လွတ်ယျပ်တဂေါန်ဗြိုပ်ဇွေင်၊ အေသာယာ တေံဂ် လိုန်ဒေပွိုင်ရ၊ အဟိန်အာကွာန် လိုန်ဒေမာင် ဂ် နွံ (၂) တွ။ မွဲဟူကအ် အန္တရ်မာင် နွံဂိုင်တိုန်” သာံဂွံ ကောန် ဖြင်ပုမွဲတွ ဟိုရ။

ကောန်ကွာန် နကိုကွာန်မမံက်ထွးလပ် ဗွဲလျူတေံဂ် ရန်ကို သွက်ပရေင်ပုင်ဂွံတု ညးတအ် ဗာ်အောံ၊ ပိုက်ပတိုဟ်၊ ခါစက် ပွဲ ဗြိုပ်ဒို ရေင် ရေင်တအ်ဂ်ရ။

ပွဲမွဲဂရိပ်ဂွံင်ကွီစက် ဖြင်ပု-ရေင်ဂ် ရဲပွန်ဂတးတအ် ဖြဟတ်ခိုဟ် ဒိုင်တု တံဒပ် ဒပ်ကံင်ဗြိဟန်တအ် သေံနွံကိုဂီကွီဂ် ဗွဲပွဲပု၊ ပုတ် ဒိုဟ် ဗြိုပ်ဒေံတအ် ဒေံတအ် တိတ်ပါမိစွံလပ်မာင် နွံဒိုင်ကောင် ညးဒေသတအ် ဟိုရ။

စပ်ကိုမာင်တိုင် မခတိုဟ်ဒိုင်ကအ်ဂ်တု ဒပ်ကံင်ဗြိဟန်သွးဟွံက သိုဒပ်ပွန်ဂတးတအ် ကွပ် (ကွပ်သိုတ်) ဒိုင်ရ။

ရေင်ဂွံင်ကွီစက် ဖြင်ပု-ရေင်ကအ်မူး ပွဲဝါကလိ ပွိုင်ချင်ခြင်ပုဂ် တံဒပ်အမံက် စုတ်ဂွန် (၃၁၅) ၊ ပွဲတုအ်ကေင် ပွိုင်ချင်ရေင်ဂ် တံ ဒပ်အမံက် စုတ်ဂွန် (၃၁၇) မွဲတ်ရ။

မွဲလွတ်ပွန်ဂ် ပွဲဂွံင်ကွီစက်ကအ် ကရေင်ပွာန်ဒေါန (Dawna Column)၊ ဒပ် Ye Air Force (YAF)၊ဒပ်ဒေမိုက်ရေင် (Ye Guerrilla Force - YGF)၊ ဒပ် (Ye Defense Force - YDF)၊ တံဒပ်(၁) န မုက်ဒပ်ဒီမံက်ကရေတ်တေတ် ကွးဘာဂမိုင် မဆေင်ကိုအလုံ ချင်ဗွာ (All Burmese Students Democratic Front - ABSDF)၊ ဒပ် (Mon State Revolutionary Organization) ကေံ ဒပ်ပွန် ဂတးချင်မန် (Mon State Revolutionary Force) တအ် ဒုပ်လ ဒပ်လပ်တိုတ်ရ။

ဆဘဲမာင်တိုင်ကအ်သွးဟွံသေင်ကီ ဒွါနဘဲလွတ်ဇွေင်ဒပ်ကံင်ဗြိ ဟူန် ကေံ ဘဲထေံပုံ နကိုဒရန်(ယာန်သဲ)လေပ် နွံဒိုင်တု သွာံ ကအ် ကောန်ချင်ကွာန် မွဲရေင် ဂွံင်ကွီစက် ဖြင်ပု-ရေင်ကအ် ဒေ ဝပ် ဟွံအောန်န (၇) တွရ။

“သွက်သွာံဂတာဝေံ ဒိုကိုလျှပ် ဟပွဲဒူးကွအ်ကီ။ အန္တရ်ပေိဗြိုက် အန္တရ်လွတ်ဇွေင် အန္တရ်မာင်တိုင်တိလေပ်နွံ။ ဆဂ်သွးဟွံသေင် ကီ နကိုဒရန်(ယာန်သဲ) ထေံဒိုင်ပုံပွန်တု ညးမွဲလေပ် ဟွံဂံင်တိ တ်မူးအိုတ်” သာံဂွံ တွကွအ်ထိုတ်မွဲတွ နကွာန်ဗြိုပ်ဇွေင်ပွဲဂ် ဂးရ။

ပွဲသွာံ ၂၀၂၀ တုကျင်တေံ ပွဲခတေံဝါဂြင်အေက် ပွိုင်ချင်ခြင်ပု ရး တနင်သီ မဒိုင်တုပံင်တေံ ဖေံချင်မန်တို ကေံ ဖေံကရေင် ကေအေန်ယူဂ် ဒွါနမာင်တိုင်တိ ခတိုဟ်ဒိုင် မကေံမကေံတု ကောန်ဒေသ ဒေကျင်လပ်ဘဲမာင် နွံစိုတ် (၁၀) တွရ။

စပ်ကိုမာင်တိုင် မခတိုဟ်ဒိုင်ဂ်တု ဖေံမလွတ်တအ် ဆိုဂပသီကီ ဒိုင်ကိုလေပ် သွဟ်ချိုတ်တိဗြိုတ်တိ ဟွံမွဲကျင်ရ။

လဂွံကိုတင်နင် နဌာန်ဒတန်အခေါင်အရာမွဲဟ်ပွဲချင်မန် မကံက်ဂွံ လပ်ဂ်မူး ပွဲသွာံ ၂၀၂၃ ဂ် ပွဲတွိုရးမန်ကအ် မာင်တိုင်ခတိုဟ် ဗုတ် (၁၉) ဝါတု ကောန်ဒေသ ချိုတ် (၄) တွတု ဒေဝပ်ဂ် ဟွံအောန်န (၂၄) တွရေင် ဂွံတိကေတ်။

ပွဲပွိုင်ချင်ပုဠ် အပ်ကံင်ဇြိပွာန် စံင်ဂစိုတ် ကောန်ကွာန် (၃) တွ



သေတ်တေန်ပါ ၂၀၊ ၂၀၂၄

သွာံ ၂၀၂၄ ပွဲဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၁၈ ကို ၁၉) ရ် က ရောင်ပွာန် အပ်ကံင်ဇြိပွာန် ဖြဟတ်စိုတ် (၂၀၀) တွ လုပ် စိုပ်ကွာန်ယှာပ်ပင် ပွိုင်ချင်ပုဠ် ရးတနင်သီတဲ နအရာပ် ဖြာန်ပျှ် သို (၃) မ၊ နအရာပ်မိလင်အပ်ရ် သို (၃၁) မ အပ် ကံင်ဇြိပွာန် စံင်ထောံရ။

အပ်ကံင်ဇြိပွာန် အယောစံင်ခိုင်သိုရ် တိတ်ဟွံဝဲတဲ ညးသေံ ခိုင်ပွဲကီကွာန် နကီအရာပ် မိလင်အပ်ရ် မိနော်ပျံအပ်ပု၊ န အရာပ်ဖြာန်ပျှ် ညးဟွံပင်အကောပ် မာံသုရ အာယုက် (၂၀) ကောံ ညးဟွံတီယျုမ္မဲတွတအ် အဒုင်စံင်ဂစိုတ်ထောံ လတ်လတ် ရဲဝဲကောန်ကွာန်ယှာပ်ပင် ဟိုရ။

“အဒုင်စံင်ဂစိုတ် (၃) တွ၊ ပွဲမိလင်အပ်ရ် မိနော်ပု၊ ပွဲဖြာန် ပျှ် မာံသုရ၊ မွဲပွန်ရ် တူလပ်ပုတ်တဲ ဟွံတီရပ်၊ ညးလီု ရောပ် ဟွံတီကီ” သာံဝဲ ညးဗြဲတွ နကွာန်ယှာပ်ပင် ဂးရ။ သွာင်နုရ် ကုမ္မိတ် (၅၀) တွပြင် မပီခိုင်ဘဲပွာန် ပွဲဘာလ ကျှ် (ထမင်းစွယ်ကျော) ရ်လောပ် ကရောင်ပွာန်ကအ်ရ ရ ဝ်ကာလပ် ရဲဝဲ ညးဗြဲ ဆက်ဟိုရ။

“ပွဲမိတ် အဒုင်ရပ်လပ်ကအ် မိတ်ဗြဲဗြဲ သိုကလောင်မလးဖျဲနင် တဲရ်ရ။ မိတ်တြဲ (၃၀) တွပြင်ရ် ရပ်စွံလပ် ပွဲတံအပ် (လေရ- ၃၈၅-) မွဲပွဲပုဠ်ရ်၊ မိတ်တြဲမ္မဲတွရ် ရဲထိတ်နင် နကီဩန် (၃၀) ကိုဩတဲ ကလောင်ပွးစကျင်” သာံဝဲ တမ်တွမ်ပရိုင်မ္မဲတွ နအေသ ရ် ဟိုရ။

ပွဲကွာန်ယှာပ်ပင်ရ် သိုနွံ (၂,၅၀၀) ပြင်တဲ ဟိုတ်နအဒုင်စံင်သို အဒုင်ရပ် အဒုင်ဂစိုတ်ရ် ကောန်အေသရ် လိုဟ်ကိုလီု ပီခိုင်ဘဲ ပွာန်ရ။

၂၀၂၄ ပွဲမ္မဲဂိတုအပ်ဂိတ်မံက် အပ်ကံင်ဇြိပွာန် လုပ်ထွက် ပွာန် ပွဲပွိုင်ချင်ပုဠ်တဲ ခိုင်ခိုင်ပေပီပျိုက် ကောံအပ်ပွန်ဂတး တအ်ရ။

ပွဲပွိုင်ချင်ပုဠ်ကအ် အပ်ကံင်ဇြိပွာန်တအ် လုလောန် ပကီပ ရာပ်ခိုင် ပွစံင်သို ပွရပ် ဂစိုတ်မိတ်တဲ ပွဲဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၄) ရ် စံင်ထောံသို (၉) မ ပွဲကွာန်မသုန်တိုင် (ငါးမိုင်) တဲ သို ရပ်ကာ မိတ်တြဲ (၁၀) တွပြင်ကီရ။

ဆဂ်သွးဟွံသေင် နကီကွာန် (လက်ဖယ်) ကို ကွာန် (ကျော က်သဘောံဆိပ်) ရ်လောပ် ရပ်ကာမိတ် (၄၅) တွတဲ တိတ် တရ် သွကာခိုင်ကိုမိတ်ရ။ ကောန်ကွာန် (လက်ဖယ်) မ သုန်(၅) တွရ် နီလျှာဟ် ဟွံပွးစကျင်ကီ။

နသွာံ ၂၀၂၂ ဂိတုအေဗရဲတေံ ဒိုကီ ၂၀၂၄ ဂိတုအပ်ဂိတ် ကအ် ဒါနအပ်ကံင်ဇြိပွာန် ကောံ အပ်ပွန်ဂတးတအ် မစံင်ထောံ ရ် ပွဲရးတနင်သီကအ် ပွဲပွိုင်ချင်ပုဠ်ရ် သို (၄၁၇) မ၊ ပွဲပွိုင်ချင် လင်လင်ရ် သို (၃၄၅) မ၊ ပွဲပွိုင်ချင်တယိတ်ချင်ရ် သို (၁၁၃) မ၊ ပွဲပွိုင်ချင်ဆာံဗုရ် သို (၁၂၈) မ၊ ပွဲပွိုင်ချင်ထဝါရ် သို (၈၉) မ၊ ပွဲပွိုင်ချင်တနင်သီရ် သို (၃၈) မ၊ ပွဲပွိုင်ချင်ကအ်သင်ရ် သို (၃၂) မ၊ ပွဲပွိုင်ချင်ကျောန်ဖြာန် သို (၄) မ၊ ပွဲပွိုင်ချင် ဗုက်ပျေန် ရ် သို (၄) မ တူလောင်ကျင်ရ။

ဒွါနုပရေင်ဘဏ္ဍာ ကော် ပရေင်ကြေပ်ဂြတ်တွဟ်ဟ်တဲ ဂကောံပရဟိတတအ် ဒးကလေင်အာတ်ကေတ်ခရိတ်

သေတ်တေန်ပါ ၂၀၊ ၂၀၂၄

ကြံနုပရေင်သီအို ဟံ့မွဲအရာအံင်ဇွဲဒ် အပွဲတိုရ်မန်ကအ် ဂကောံပရဟိတ ကော် ဂကောံရီပင်ပရေင်မွဲဟ်တအ် ကြေပ်ဂြတ်ပရေင်ဘဏ္ဍာသွးဟံ့က သိုဒးဇိုဒ်ကိုအခက်အခဲတုဟ်ဟ် ကိုဟ်ရ ပွဲအရာကေတ်တာလျိုင် ရီပင်ရင်တွင်ဒ် ပရေင်ခိဒ်က ညးချင်ကွာန်ဂ် ပပွဲနုသွာ်ကအ်တဲ ကေတ်အာ ခရိတ်ကို ကောင် ဝံတီကေတ်။

ဒွါနုဝါတ်ကွေတ်စက်ကို ညးဟ်မွဲဟ်လေင်ကွေတ်တိုန်ဒ်ကိုဟ်ရ ပွဲ ကိစ္စပလံင်မွဲဟ်ယဲ ကိုရင်ဂဉ္ဇဲကို။ ပွဲအရာဒးကိုအရီပင် ဒ်ဒ်မမိ က်ကိုမွဲမွဲကို သွက်ညးဟ်ကွေတ်စက် ကော် သွက်ခရိတ်တွဟ်ဟ် တအ်ဒ် ဒးကေတ်ကျင် ပွဲတုခန္ဓတအ်ရ။

“တဲတဲကျင်တေ ကုမွဲဟ်ယဲဒ်ဒ်၊ သီဟံ့တေတ်မွဲသ် ညးဂီယံအာ မွဲမွဲသ်ကိုဒ် ပိုတအ် ရီပင်ရင်တွင်ဒ် မသတ္တုခရိတ် (မသတ္တု ညးဟ်) ရ။ လျဟ်ကအ် ကမ္ဘောန်မသတ္တုညးဟ်ရ် ရင်တွင်ဟံ့ သွဟ်ရထေရ။ ရှိုင်ကိုတရဲသွေ်ကြပ်တဲ အောန်အိုတ် ဒးအာတ် ခရိတ် ဝိတ် (၅၀,၀၀၀) ဒကေတ် ” သ်ဝံ ညးတာလျိုင်မွဲတု န ဂကောံပရဟိတမွဲဂကောံ ပွိုင်ချင်ရေင်သျှင်ကျာ ဂးရ။ ကြံနုပရေင်သီအို ဟံ့မွဲကိုအရာအံင်ဇွဲဒ် ဂကောံပရဟိတ တအ် ညံင်ဝံကလေင်ပျိုန်စရင် “လိက်အခေါင်တို” ဝ် ကံင်

ဗြဟ္မာန် ပယျာတ်စကာ ကိုကျောန်တဲ လ္လောဝ်ဝ် ကောန်ဂကောံ ပရဟိတတအ်ကအ် ဆက်စပ်ဒ်ကော် ရဲပွန်ဂတးတအ်ကောင် ဂးတဲ စုတ်ဒုဟ် ရပ်ကာလေင် နွံကျင် မကော် မကော်ရ။

“ကြံနုသီအိုတဲ ဂကောံပရဟိတတအ် ချီဒရာင် ကျောန်က မ္ဘောန်ကြေပ်ကျင်ရ။ အာပလံင်မွဲဟ်ယဲမွဲ ဒးကိုပရိုင် ကုသွေဟ် ကင်ဒဲကျာ။ တဲပွန် ကျေင်ခါတ်လေင် ရာန်ဟံ့ဝံတဲ ခက်ကျင်ကို ကမ္ဘောန်ရ။ လ္လောဝ် ဟံ့သွဟ်ကိုဝိတ် (ဟံ့ဒးကိုဝိတ်) ဒဲတအ်တဲ ဒးဒုင်ရပ်လေင် ဟံ့အောန်ရ” သ်ဝံ ဥက္ကဋ္ဌ ဂကောံပရဟိတမွဲဂ ကောံ နုပွိုင်ချင်မုဟ်ချင် ဟိုရ။

နွံကျင်ကိုအခက်ပရေင်ဘဏ္ဍာ၊ အခက်ပရေင်ကိုကျီသွးဟံ့က အ ခက်ခဲပရေင်မွဲဟ် အရာတွဟ်ဟ်လေင် နွံဒ်ကိုတဲ ဂကောံ ပရဟိတ ကော် ဂကောံရီပင်ပရေင်မွဲဟ် အပွဲတိုရ်မန်ကအ် ဒး ဒိုအ်ဇုထောံ ဝဲမတိုင်ရ။

ကိစ္စစက်မွဲဟ်လေင် ဟိုတ်နုဒးဒုင်ခတိုဟ်ကိုဟင်၊ ဒးဒုင်ပန် နွံကျင်ဒ်တဲ ရဲပရဟိတတအ်လေင် ဒးဘဲသွးဟံ့က ချီတ်အာ လေင် နွံကျင်ရ။



သွက်ဂိုက္ခို ညးချင်ကွာန်ဂးတဲ ပွဲပွိုင်ချင်ရေဝ် ကိုဒိုင်တန်ဗွောန် ကုညးအရပ် (၅၀) တွ



သေတ်တေန်ပါ ၂၆၊ ၂၀၂၄

သွာ် ၂၀၂၄ နူကိုဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၁၆) တဲကျင်ကအ် ပွဲ ကိုဌာန်ဂအုပ် ကောပ်ကဲပရေင်လဝေင်ပွာန် စွတ် (၁၉) ထွး ဟိုတ်ကိုဂိုက္ခို ညးကွာန်တဲ ကံင်ဗြိပွာန် ကော်ကိုဒိုင်တန်ဗွောန် ကုကောန်အရပ် (၅၀) တွ နူကိုအရပ်မာလာ ချင်ရေဝ်၊ အ ရုတ်တံင်၊ နာထုင်၊ အစေန်၊ အစပ် ကော် ကွာန်ပွဲပွိုင်တအ်ရ ဝံ တီကေတ်။

“တန်ဗွောန်ဂို လအ်ပွိုင် (၂) သတ္တယာ၊ အလန်ကအ် မွိဟ် (၅၀) တွ၊ မွဲကွာန်မွဲ အောန်အိုတ် ဒးတိုန် (၅) တွ၊ သွက် ကောန်တန်ဗွောန်တကအ် ဒပ်ပွာန် ပွိတ်ကိုခရိတ်ထံက်ပင် မွဲ တွဲ (၈,၅၀၀) ဒကေတ်” သာ်ဝံ ကောန်ပွိုင်ချင်ရေဝ်မွဲတွ ဟိုရ။

ပွဲကောန်တန်ဗွောန်ကအ် မွိဟ်တြံ အာယုက် အကြာ (၃၅) ကို (၆၀) ကောင်ပါပွိုင် ရဝံ ကောန်ပွိုင်ချင်ရေဝ်ဂို ဆက်ဟိုရ။

“သွက်ဂိုက္ခိုညးချင်ကွာန်ကအ် ယပ်ပကောံ ကောန်တန် ဗွောန် ဟံဝံမွဲ ဒပ်ပွာန် စမ္ဗပဟေက်ဒိုင် ကုညှိပ်အုပ်ခပ်ကွာန် တအ် ကောင်တေံ ညးတအ်လေဝ် နဲဝံဒ် ဒးကွဲပကောံကို” သာ် ဝံ ညးမွဲတွ မညောန်ကို ညှိပ်အုပ်ခပ် ပွာန်မခါန်လပ် (ပွိုင်ချင် ရေဝ်) ဂိုဟိုရ။

သွက်ဝံဒက်ကောံပရေင်ဂိုက္ခိုညးချင်ကွာန်ဂို မွဲအရပ်မွဲ ညံင်ဝံ ပကောံကို မွိဟ်တြံ (၁၅) တွ အာယုက် အကြာ (၃၅) ကို (၆၅) ဂးတဲ ပွဲဂိတုအပ်ဂါတ် (၂၇) ဂို ကံင်ဗြိပွာန် ကိုလပ်စောန်ဗျိုင် ကု ညှိပ်အုပ်ခပ်ဂမ္တိုင် မွဲပွဲပွိုင်ချင်ရေဝ်ရ။

ပွဲတိုရ်မန် ပွိုင်ချင်ဓါသွာင် (ဣအ်ဒိုင်) ဂိုလေဝ် ရန်ကိုသွက်ဝံ ပံက်ကောံဂိုက္ခိုညးချင်ကွာန်တဲ ဒပ်ကံင်ဗြိပွာန် လွိဟ်စိုတ် (၃၀) တွ တိုန်ကေတ်လပ်ဒါ ပွဲကျပ်လျှိုင် ကွာန်ကွာဗိုရ။

“နကိုအမိင်ညှိပ်အုပ်ခပ်မွဲမွဲ ဖေက်ကောန်ကွာန်တအ် ဟံ ကျင်တဲ အလိုလိုဒပ်ဒေံတအ် ဒးကျင်ကောန်” သာ်ဝံ ကောန်ကွာ နို မွဲတွ ဟိုရ။

ကံင်ဗြိပွာန်ကအ် နကို “ဥပဒေယိုက်ဂွေင်တာလျိုင်ပွာန်” ဂို လေဝ် ပကောံဒိုင်ကောန်ပွာန် သွတ်မွဲအာယုက် အကြာ (၁၈) ကို (၃၅) တဲ ကုမွိဟ်တြံ မွဲအာယုက် အကြာ (၃၅) ကို (၆၅) ဂိုလေဝ် သွက် “ဂကောံပရေင်ဂိုက္ခိုညးချင်ကွာန် ကော် လွိန်ပပိန်ပရေင်ပ ကိုပရပ်” ဂးတဲ ကိုဒိုင်ကွတ်ပွာန်ရ။

PDF ကောင်းတဲ့ ဒပ်ကင်ဇြိယာန် ပန်ဂစိတ် သွတ် (၂) တွ

သေတ်တေန်ပါ ၃၀၊ ၂၀၂၄

၂၀၂၄ ဘွဲဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၂၄) ရ် သွတ် (၂) တွ အာယု က်ပွဲပွဲစိတ် (၂၅) ကွာ်ကျင်ဒိုင်အတိုင်ဂိုင်ကွီစက် ရေပ်-ဖြပ်ဗု တဲ့ အခါစိပ် ကရပ်ကွာ်တုအ်ကွေင်ဂ် ကောန်ပွာန် နူဒပ်အ မွက် စွတ် (၃၁၇) ကွာ်တုအ်ကွေင် မွးတာလျိုင်ကင်အောင်ဂ် ပန်ဂစိတ်ထောံရ ဝံတီကောတ်။

“ညးခါကအ် နွဲအာယုက် စိတ် (၂၅) ကောင်ထေင်။ ကောန် ဒေသကအ်ဟံ့သေင်။ အကအ် သွာကလောန်ဆဲဲပြိုင် နွဲဂိုင် ဒိုင်ကောင်တေံ ဒေံတအ်ရ နွဲမာန်ကောင်ထေင်။ PDF နွဲဟံ့ မာန်” သာ်ဝံ ကောန်ဒေသဂ် မွဲတု ဟိုရ။

သွတ်ဒေဒုင်ပန်ဂစိတ် (၂) တွကအ်ဂ် ဒပ်စိုဒွဲညးချင်ကွာ်ရ။ ဟံ့ ဒုင်စိုစွတ်တဲ့ ငြိပ်အာ၊ ဒွဲနုဂ်ရ ဒေပန်ဂစိတ်ထောံ။ နူဒေံတအ် ညးခါဂ် သီဝံ အပေါတ်ဖံက်ခတိုဟ် ကို ပဠောံကရေင် (၂) ဂတေံ-ရဲဝံ Telegram Channel မွဲ မကြးဒိုင်ဝါဒကင်ဇြိယာန်ဂ် ဂးရ။

သေတ်တေန်ပါ (၂၀) လောန်ကျင်ကအ်ဂ်လေပ် သွတ်ဒေသမွဲတု အာယုက် စိတ် (၂၀) နူကိုနေဟ်ခြေင် အဟိန်ဒီကျင်ကွီလိုန်ခါတ် ကွာ်တုအ်ကွေင်ဂ် ဒပ်အမွက် စွတ် (၃၁၇) ကအ်ပွန်ရ ပန်ဂစိတ် ထောံ။

“သွတ်ဒေဒုင်ပန်ကအ် ကတောပ်ချင်မံင်။ ပွာန်မင်ကင်အောင်တအ် ကညာင်ကော်ဒေံ ဒေံဟံ့မိင်တေံ ဟံ့ဒိုင်ကွီလိုန်ခါတ်။ ပန်ကိုလွ ဟ် (၃) တဲ ချိုတ်အာဖတ်တံ။ ဇွဂ် ဒေံဟံ့ကိုဂိုင်” သာ်ဝံ ကောန်တု အ်ကွေင်မွဲတု ဟိုရ။

၂၀၂၄ ပပွဲနုဂိတုဂျူလာင်တဲ့ ပွဲဂိုင်ကွီစက် ရေပ်-ဖြပ်ဗုကအ် ဒပ်ကင် ဇြိယာန် ကို ရဲပွန်ဂတးတအ် ဒိုင်ဒိုင်ပေါ်ဗျိုက် မကောံမကောံရ။

တံဒပ် (ခမရ ၁၀၆)၊ တံဒပ် (ခမရ ၅၈၈) ကောံ တံဒပ်အမွက် (၃၁၇) မွဲဒေသကအ်ဂ် ဟိုတ်နူရောဟ်ပန်ဒိုင် နကိုလွဟ်ဇော်ဂ်ရ ကောန် ဒေသတအ် ဒေဝပ်နွဲဒိုင်တဲ့ ရဲကွာ်ကွာ်တအ် သွက်ဝံအာကွာ်ဂ် ဇြိုင်ဒိုင်ရ။



ဒပ်ပွာန် ရပ်ကာ ကောန်ကွာန်မင်မကာန်ဂုံ ကလောင်ဆိုဇ္ဇ မွှ်ဟ် (၃) ၁၅



အံက်တပ်ပါ ၁၊ ၂၀၂၄

၂၀၂၄ ဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၁၂) ဒပ်စိုဒိုဗျးချင်ကွာန် လုပ် ပန်မွှ်ပဗ္ဗာသိုဗ် မင်မကာန် ပွိုင်ချင်လင်လင် ရးတနင်သီတဲ ဂုံ ဒပ်ကံင်ဗြိပွာန်နကိုကရောင်ပွာန် ထွက်လုပ်ကျိုင် ကွာန် မင်မကာန်တဲ ရပ်ကာကောန်ကွာန် (၁၀) တွ။ဂိတုသေတ် တေန်ပါ (၂၉) ဂုံ ကလောင်ဗလးကို (၇) တွကို လေပ် ကိုပ် ချိုင်ကျပ် (က) ကိုပ်ကာန်ကာန် အာယုက် (၃၀) ပြင် ကော့ သွတ် (၁) တွ အာယုက် (၂၀) ပြင်ဂုံ ဟံ့ပါကျိုင်ရ။

ဇ္ဇေတအိတ် ဝံဆိုကေတ် ပွဲကမွိုင်မွဲ မွဲကရပ် မွိုင်ယာယီ ဒပ် ကံင်ဗြိပွာန်ရ ကောန်ဒေသဂုံ ဟို။

“ထောံစုတ်ဇ္ဇ ပွဲသိုကမွိုင်တဲ ဇ္ဇဂုံပု မံက်ဂတပ်ကျိုင်ရ။ ဒးဒင်

ဂစိုတ်ဗိုလိုရောဂုံ ကေတ်ဟံ့ဒးကီ။ အမိင်ဝံဆိုကေတ်ဇ္ဇ ခက် လပ်ဇက် ပွဲတဲ။ ဇုတ်သရိဟ်မင်ကူရ” သာဝံ ကောန်မင်မ ကာန်မွဲတွ ဟိုရ။

၂၀၂၄ နူဂိတုအပ်ဂါတ်ဖါအိုတ်တေရ ဒပ်ကံင်ဗြိပွာန် ထွက် ပွာန် ကွာန်မင်မကာန်တဲ ဒိုကျင်ပေါဗျိုင် ကော့ဒပ်စိုဒိုဗျးချင် ကွာန်ဒေသတအိတ်ရ။

ဒိုနွံကျင်ကိုပေါဗျိုင်ကို၊ ဒိုနပန်ဒိုင် နကိုလွဟ်ဇ္ဇေတ်ကိုရ ညး ချင်ကွာန်မွဲမဂိုင် နူကိုမင်မကာန်၊ မေနယာပ်ပညေပ်တမျှင် ကေန်၊တိုက်ကျာပျေန်တအိတ် ပါဒ်အာ လွှာ်ချင်ထဝါရ။

ပွဲပွိုင်ချင်ကျက်ထင် ကမ်လွတ်ဖွော်မသေ့ဇးခတိုဟ် ကောန်ဇုန် ချိုတ် (၁) တု ၁၆

အံက်တပ်ပါ ၁၂၀၂၄

၂၀၂၄ ဂိတုသေတ်တေန်ပါ (၂၈) တဲကျင်ကအ် ပွဲကွာန်(ကျောက်ရေတွင်း) ပွဲပွိုင်ချင်ကျက်ထင် တွဲရဲမန်နို် မကမ်လွတ်ဖွော် ဒပ်ကံင်ဗြိဟန် မသေ့ဇးခတိုဟ် အာယုက် (၁၃) သွာ် မွဲတု ချိုတ်အာရ။

တံဒပ် (ခမရ ၂) သွပ်မွော်ဒပ် (၄၄) မွဲပွဲချင်ကျက်ထင်နို် နကီလွတ်ဖွော် ပန်ကွအ်တိုတ်အံင်တပျေ မွဲအကြာ ကွာန် (ဝင်းကံ) ကို (ကျောက်ရေတွင်း) ဂိုတဲ လွှဲဟံခတိုဟ် သေ့ဇုန်အတိုင်ဂ်ရ။

ဒဒိုဒို မကမ်လွတ်ဖွော် (၄၀- ၆၆) (၁) မဂ် မိုင်ဖျိုအံင် ကပ်နင်တဲ ဇုင်ကိုလေအ်ဒိုက် ကမ်ဂ်ခတိုဟ် ချိုတ်အာ။ ပွဲမုက်၊ ဇိုင် တဲဒိုက် ဒေဝ် သွာတ်ဒိုင်တဲ ချိုတ်အာရ။

"အခိုင်သပ်တဲ ကောန်ဇုန် ကပ်ဂွံနင် မကမ်လွတ်ဖွော် နကီကွအ်။ သေတ်တေန်ပါ (၂၈) ဖါနုဂယး ဇိုတ် (၈) နာဒိုက် ဇုင်ဝေင်ကိုလေအ် ဒိုက်။ ကမ်ဂ်ခတိုဟ် မွဲဟ်ဂ် ချိုတ်အာဖတ်တဲ ပွဲဒိုက်" သာ်ဝံ ကောန်ဇေ သာ် မွဲတု ဂးရ။

အကြာကွာန် (ဝင်းကံ) ကို ကွာန် (ကျောက်ရေတွင်း) ဂို မွဲဟူကအ် ပေါဗြိုက်ဟံမွဲကိုလေပ် နဒပ်ကံင်ဗြိဟန်ကအ် ချိုင်ပန်ဒိုင်ကိုလွတ်ဖွော် ဖိုဟ်ရ ကောန်ဇေသတအ်ဟို။

"တဲတဲကျင်တေ ပန်လွတ်ဖွော် ဟံခတိုဟ်ဂ် ဟံမွဲ။ လွှဲဟံ မကမ်လွတ်ဖွော် ဟံခတိုဟ်ဂ် ကောန်ဇုန်လေပ်ဟံတို တဲ ကပ်ချိုနင် သို" သာ်ဝံ ကောန်ဇေသာ် မွဲတု ဟိုရ။

၂၀၂၄ ပွဲဂိတုကျောက် (၄) တေဂ်လေပ် ပွဲဘာတန်မူလ မွဲပွဲအရာပ် (အိမ်ရှေ့ပြင်) ချင်ထဝါ ရးတနင်သီဂ် ကမ်လွတ်ဖွော်မသေ့ဇး ခတိုဟ်အာတဲ ကောန်ဇုန် အာယုက် (၉) သွာ် မွဲတု ချိုတ်အာတဲ ဒေဝ်ဂ် ဟံအောန်နု (၂၅) တုရ။

၂၀၂၄ ဂိတုမေ (၁၄) ဂ်လေပ် မွဲဟ်တြဲမွဲတု အာယုက် (၅၀) စကျင် ဌာန်ဒိုင်ဇကု ပွဲပွိုင်ချင်ကအ်ကြိုက် တွဲရဲမန်နို်အာရင်ဂိုတဲ အဟိန်သွားဇး ဒိုင်ကွအ်ဂ် ကမ်လွတ်ဖွော် မသေ့ဇးခတိုဟ်တဲ ချိုတ်အာ။

၂၀၂၄ နဂိတုဇန်ဝါရီ ဒိုကို ဂိတုကျောက်ဒိုင် ဒိုနုမာင်တိုပ်တိ ကောန် အပေတ်လွတ်မကမ် မလေပ်ခတိုဟ်တအ် ခတိုဟ်ဒိုင်ကိုတဲ မွဲဟ် ချိုတ် နွံ (၆၉၂) တု၊ အပွဲကအ် ဝှတ် (၃၇) တုအ်ကွံဂ် ဒိုကောန်ဇုန်ရ။



ပွဲပွိုင်ချင်ခါသွာင် (ထွာ်ခွိုင်) ကံင်ဇြိပွာန်အုပ်လဒမ်လဝ်ဂ် ကမ္မဏီပုဂ္ဂလိက တရးပွတ်ခါတ်လလီကောင်



အံက်တပ်ပါ ၂၂၀၂၄

ကြံနူသီအဝို ဟံ့မွဲကိုအရာအံင်ဖွဲဂ် နကိုဗွတ်ဗွတ်အခိင်ရ ကံင်ဇြိ ပွာန် တရးကိုပွတ်ခါတ်လလီမာန်တဲ ပွဲတွဲရးမန်ကအ် မွဲတဲမွဲ ပွိုင် (၆) နာဒီဟေင်ရ ကလိဝံ့ခါတ်လလီ။

သွာ်ကအ် အပွဲတွဲရးမန် ခါတ်လလီ ပိုတ်ဂိုင်ကွေ့ကွေ့တဲ ညံင်ဝံ့ဝံ့ ခါတ်လလီ ပွိုင် (၂၄) နာဒီပွန် ပွဲပွိုင်ချင်ခါသွာင် (ထွာ်ခွိုင်) မွဲကို ပရေင်အုပ်လဒမ် ကံင်ဇြိပွာန် နကမ္မဏီပုဂ္ဂလိကမွဲ တရးပွတ်ခါတ် လလီကောင် ဂးရ။

“ပွတ်အလိုအသီဂ် ကျင်အခိင်ဟံ့ဆက်၊ သွက်ဝံ့တရးကိုပွတ် နကို သွာတ်ပုဂ္ဂလိကဂ် နကမ္မဏီမွဲ ရာန်ကောတ်ကရ။ ပွဲဂိတုသေတ် တေန်ပါ သတ္တဟကြံအိုတ်ဂ် ညးဒင်ကာတအ် လှဲတေံဒိုင်ရက် ပွတ်တို့ ပွဲကွာန်လျီလျီကရ” သာ်ဝံ့ ကောန်ထွာ်ခွိုင်မွဲတု ဟိုရ။

လဟိုကောန်ဒေသတအ်ဂ် ကမ္မဏီပုဂ္ဂလိကကအ် တရးကိုပွတ် ခါတ်လလီ (၂၄) နာဒီကွာရလေင် ဇျဟ်စကာခါတ်လလီဂ် အတိုင်

သွာတ်ဗွတ် ပွိုင်ချင်ရေင်တေရ ကံက်ကောတ်အာ ဇျဟ်သျှင်သျှင် ကောင် ဝံ့တီကောတ်။

ပွဲပွိုင်ချင်ရေင်ဂ် ဟိုတ်နူဝါတ်ကျေင်စက်ကို ဟိုတ်နူဇျဟ်လေင် ကွင် တိုန်ဒိုင်တဲ ဓာတ်လလီ မွဲယူကောတ်မွဲ ကောတ်ဒိုင်ဒီကို (၂,၂၀၀) ဒကောင်ရ။

“လွာ်ရေင်တေဂ် ညုန်ပုင်လေင်မွဲတာကအ်ရဂ် အောန်အိုတ် ဓိုတ် (၅၀,၀၀၀) ပြင် အိုတ်ဒိုင်ကောင်။ ဝံ့ပွတ် (၂၄) နာဒီကောင်။ ဇျဟ်မီတာ အိုတ်ဓိုတ်(၁) ကိုဋ်ပြင်ကောင်မွဲ ကောတ်၊ဟံ့ကောတ် ပိုတအ် ဒးကလေင်ဗွာကောင်” သာ်ဝံ့ ကောန်ထွာ်ခွိုင်မွဲတု ဟိုရ။

၂၀၂၄ ပပွဲနဂိတုအဝ်ဂါတ်တဲ နုဋာနဝန်ဖွေ်ခါတ်လလီ ကံင်ဇြိပွာန်ဂ် ကံက်ဂလိုင်ပျီန် ဇျဟ်မီတာ (၂) ဆကိုလေင် ဒီကိုအခိင်တဲကအ် တ ရးကိုပွတ်ခါတ်လလီ ပွိုင် (၂၄) နာဒီပေင် ဟံ့မာန်ကီဖိုဟ်။

ညးမြ (၂) တွ ဒးဒင်စုတ်စောဲဒုဟ် နကိုအမှုထံက်ပင် PDF ရ် ဖျေဒဏ်ထံင် ညးမွဲ (၁၅) သွံ

အံက်တပ်ပါ ၂၂၀၂၄

၂၀၂၄ ဝိတုအပ်ဂါတ်ဖါမံက်တဲကျင်ကအ် မိနာန်ယီ ကော် မိမိုင် ခါင် တအ် (၂) တွ အရပ်အင်မေတ္တာ ညးရေရ်စုတ် ဆက်ဆော် ထံက်ပင်ဒိုင် ဝကောံဒပ်စီဒါညးညးကျွန်ကောင် ဟိုစုတ်စောဲသ် ကအ်တဲ ရဲကံင်ဗြိဟန် ကျင်ရပ်ကောပွဲသီတဲ ပျီန်အမှု နကို "ဥပဒေ ဗျီက်သရိဟ် ပရေင်ပကိုပရာပ်" ရ။

ဒါနုဂ်ရ သွံ ၂၀၂၄ ဝိတုသေတ်တေန်ပါ သတ္တမဟကြံအိုတ်ဂ် နုရင်သောဝ်ခရိုင်ရေရ် စီရေင် ဖျေဒဏ်ထံင် ကုညး (၂) ကအ် ညးမွဲ (၁၅) သွံရ ဝံတီကေတ်။

"ရင်သောဝ်ခရိုင်ရေရ်စုတ် ဒုတ်ဒုဟ် နကိုဗျေဒဏ်ထံင် ထံက်ပင် ဝကောံဒပ်စီဒါညးညးကျွန်တဲ ဖျေဒဏ်ထံင် (၁၅) သွံ ကုညး(၂) ကအ်တဲကျွန်ရ။ လျှဟ် ပလံင်ကလပ် ထံင်ဖျေ(ထံင်ဗဟို) ကျင်မြဟ်" သာ်ဝံ သွာတမ်တွမ်ပရိုင်မွဲတွ နုညးရေရ်စုတ် ဝးရ။

ပွဲပိုင်ချင်ရေရ်ကအ် ဒပ်ကံင်ဗြိဟန် ကို ဒပ်ပင်တေဝဲ ရဲပွန်ဂတး တအ် ပဋိပက္ခပရေင်ပွာန် သွာတ်ဒိုင်ရ။ ဒါနုဂ်ရ ကံင်ဗြိဟန် သ မျင်လပ် ပရေင်ပိုက်တဲ အရာစီစုတ်သွာန်သျှက်ဂ်လေပ် တေင် တိုန် ကေွံကေွံရ။ ဆဂ်သွးဟွံသေင် ပရေင်ရပ်မွဲဟ်ဂ်လေပ် ကောန် ကျင်ဆက်ကရ်။

ဝိတုသေတ်တေန်ပါ (၁၀) ကို (၁၁) ဂ်လေပ် နကိုလဟန်စုတ် စောဲကအ်ရ ပွဲလျှုချင်ရေရ်စုတ် ရပ်ကော မွဲဟ်တြု (၄) တွ ကော် ညး မြ (၂) တွတဲရ။

"ရပ်ကော (၂၀) တဲပြင်ကျွန်ရ။ ညးမွဲလေပ် ဟွံဝံအဆက်ကိုသီကိုန် (ကြောပ်ဂတာ) ညးတအ်ကီရ။ သေတ်တေန်ပါ (၂၇) ဂ်ပွန် အပေါတ် ဆေင်စုင် ညးအံင်မိုင် စိုတ်နွံဂ် ဒပ်ပွာန် ကော် ဗျာသိုင်တအ် လုပ် သီကေတ်ကောတဲ ကွာတ်ဒပ်ထေတ်ဆေင်ရ" သာ်ဝံ ကောန်ချင်ရေရ် မွဲတွ ဟိုရ။

မွဲဟ်ဒးဒင်ရပ်ကော (၆) တွဂ် ရဲဒပ်ကံင်ဗြိဟန်တအ် စုင်တက်ပျဲပျာ် ဒိုင် ပွဲဗွမ်စီစုတ်ရေရ်စုတ် ဌာန်ရမျာင်ညးညးမန် ဝံတီလပ်ရ။

အပွဲပိုင်သတ္တမဟကအ် ဆပွဲပိုင်ချင်ရေရ်သွးဟွံက ပွဲပိုင်ချင် ဖြပ်ဗု ကျပ်ထပ်။ သမို ကော် စီကလေင် တေဂ်လေပ် ကေတ်အဆက်။ ရီ ဗင်ထံက်ပင်ဒိုင် ဒပ်စီဒါညးညးကျွန်ကောင် ဟိုစုတ်ဒုဟ်သ်ကအ် တဲ ကံင်ဗြိဟန် ဗက်ရပ်ဒိုင်ညးညးကျွန် ကော် ရဲဂကောံပရဟိတ တအ်ရ။



ပွဲပွိုင်ချင်တနင်သီတေံ ကံင်ဇြိပွာန် ထောံဒိုင်ပုံ နကိုဒရန်တဲ ကောန်ဇုာ် ချိုတ် (၁) တွ

အံက်တပ်ပါ ၄၂၀၂၄

၂၀၂၄ ဝိတုအံက်တပ်ပါ (၂) ရ် ပေါ်ဗျိုက်ဟံမဲ့ မွဲသတ် ဒပ်အ မွဲက် စုတ် (၃၀၆) အာထောံဖျေံ ကမ်လွဟ်ဇ္ဇော် (၃) မ နကို ဒ ရန် ပွဲကွာန် (အနောက်မော်တုန်း) ပွိုင်ချင်တနင်သီ ရးတ နင်သီရ်တဲ ကမ်ဂ် အာဒတံခတိုဟ် အကြာဘာဗျောန်လိက် ကို သိုဌာန်မိုဟ်တအ်ရ။

ဒါနုရ မိဂျူဝါင်လီယျာ အာယုက် (၆) သွာံ ပြက်ကုိုပ်ထွေးအာ တဲ ချိုတ်အာ၊ ကောန်ဒေသဂ် မွဲတွ ဟိုရ။

“ကောန်ဇုာ် တိက်ဒိုင်ပွဲသရေင် ဝတမုက်သို၊ မကမ်ဂ် ကျင် ဒတံ အကြာဘာဗျောန်လိက် ကို သိုတဲ ကဝေက်ကမ်ဂ် ကျင် ဒးစုတ်ပွဲကုိုပ်။ ဒးဝပ်ညွာတ်ဒိုင်တဲ ဝှံ ဝိုတ် (၇) နာသို ချိုတ် အာ” သာ်ဝှံ ညးမစုက်လုက်ကို ဖြောပ်ဝတာဂ် ဝးရ။

သို ကောံ ဘာဗျောန်လိက်ဂ်လေပ် သရိုဟ်လီအာတဲ ကောန် ဇုာ်တုဟ်ဟ် (၃) တွ နွဲပွဲသိုဂ်လေပ် ဒးလပ်ဝပ်ကိုရ။

“မကမ် (၂) မဂ် ဒတံအကြာသို ကို ဘာ။ မွဲမဂ် အာဒတံ ပွဲဒါ တွဟ်တေံ” သာ်ဝှံ ကောန်ဒေသ မပ်တုန်ပလိုတ် မွဲတွ ဝးရ။

ပွဲဝိတုသေတ်တေန်ပါတဲကျင်တေံဂ်လေပ် ဟိုတ်နုဒပ်ကံင် ဇြိပွာန် ဗျိုက်ထောံဖျေံပုံ နကိုဒရန်ဂ်ရ ပွဲပွိုင်ချင်တနင်သီ ညး ချင်ကွာန် ချိုတ် (၅) တွ တဲ ဒးဝပ် (၇) တွရ။



ဟိုတ်နူဂလာန်သွာန် မကျင်နူစရင်သွာတွဲတွဲ ညးချင်ကွာန်တအ် နှိကျင်ဗဟောက်

၇	ပြည်ပရွေ့ပြောင်းသွားလာခြင်း အကြောင်းအရာ	၄၁	နိုင်ငံခြားသို့ ရောက်ရှိနေထိုင်သူ ရှိ/မရှိ
		၄၂	လက်ရှိတွင် နိုင်ငံခြားသို့ ရောက်ရှိနေထိုင်သူရဲ့ အမည်ကို ပြောပြပေးပါ
		၄၃	(အမည်)က အိမ်ထောင်ဦးစီးရဲ့ မည်သို့တော်စပ်ပါသလဲ
		၄၄	(အမည်)သည် ကျား/မ
		၄၅	(အမည်) က အသက်ဘယ်လောက်ရှိပြီလဲ
		၄၆	(အမည်)က မြန်မာနိုင်ငံက ထွက်ခွာသွားသည့် ခုနှစ်
		၄၇	(အမည်)က လက်ရှိရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံ
		၄၈	(အမည်)က မြန်မာနိုင်ငံက မထွက်ခွာခင် အမြင့်ဆုံးအတန်း
		၈	အိမ် အကြောင်းအရာ
၅၀	အိမ်ပိုင်/ငှားရမ်း/အခမဲ့		
၅၁	သင့်အိမ်ထောင်စုတွင် ----- ရှိပါသလား		
၅၂	အိမ်ရှိ အခန်းအရေအတွက်		
၅၃	မီးပိုခန်းရှိသလား		
၅၄	အိမ်နံရံ/အမိုး/ကြမ်းခင်း		
၅၅	သောက်ရေ		
၅၆	သုံးစရ		

အံက်တပ်ပါ ၆၊ ၂၀၂၄

အစီအစဉ်ကံစရင်သွာတွဲ (သွာတွဲ) ကို နှုတ်တုအံက်တပ်ပါ(၁) ဦးကို (၁၅) ကော်အာစရင်ရောင် အတိုင်ကံင်ဗြိဟန် လလောင်လပ်ဂ် လျှာဟ် ဒပ်ပွာန်၊ ဗွာသိုင်း၊ ဌာနကျိုက်ပံ ပရေင်သိုက်ညွှန်ပိတ်လုပ် တိတ်၊ အွာဘာတြုတြု၊ ဗြုဗြု ကော် ဂကော်ပရေင်အုပ်စု မဆေင် ဆက်တအ် စေ်ကော်ဒိုင်စရင်ရ။

ပွဲအရာပ်လျှာချင် မှဲ့ပွဲတိုရ်းမန်ကအ်ဂ်လေပ် ညးမှဲ့တာလျိုင်တအ် စေ်မွဲသို တိုန်မွဲသို ဗက်ကော်ဒိုင်စရင်သွာတွဲရ။

ဒါနူဂလာန်သွာန် မပါပွဲစရင်သွာတွဲတွဲ ညးချင်ကွာန်တအ် နှိတိုန်ဝဲ ဝိင် သွက်ပရေင်ဂိုကျိုညးတအ်ရ ဝွံတိကော်တံ။

"ကျင်စိုစိုတ်စရင်သွာတွဲ၊ သွာန်ကာသော်သော်ဗြုဗြု၊ ပွဲသိုကအ် မိုက်နွံမူစိ၊ ကောန်ဇာတ်တအ် အာကျောန်စ ချင်လှီရော၊ ဩန်လုပ် စိုတ်လှီရော ၊ ပိုင်ဗြိလပ် မုနွံကိုရော၊ နအာယုက်မူစိ စေ်လပ်ဒိုရော၊ ပွဲသို မုစကာဒိုင်ဗလှီရော၊ သျှာဟ်ခါတ်ဟာ၊အော်ဟာ၊ရူးဟာ သွာန် ကာဖအိုတ်ရ။ စိုတ်ဝွံအစိုင်ဂ် ဒေံတအ်သွာန်။ တိုန်မွဲမွဲသိုမူး လအ် စိုတ်ဘာန်ဒါဗြုဗြု။ ဟိုတ်နူသွာန်ဒိုင် သော်သော်ဗြုဗြု ဝိုကအ်ဂ်ရ နှိဝဲ

ဝိင်သွက်သိုကျိုန် ကြော်ဂတာဇကုတွဲ စိုတ်ဗဟောက်တအ် လုပ် ကျင်" သာ်ဝွံ ကောန်တအ်ကောန် မွဲတွဲ ဟိုရ။

လျှာဟ်ကံ နှိဒိုင်အစိုင် ကံင်ဗြိဟန် ပကော်ဒိုင်ကောန်ပွာန်တို နအေမ္မ တို သွက်ကောန်ဇာတ်ဇကု မနှိဒိုင် "အဲလုပ်ပွာန်" ဝွံတအ်ဂ်မူး ဝဲ ဝိင်ဟုံစိုတ် ရဝွံ မိမမွဲကိုကောန်ဇာတ်တအ် ဂးရ။

"ကောန်ဇာတ်ဇကု နှိဒိုင်အဲလုပ်ပွာန်ကောင်မူး မိမတအ် နှိဝိင် ဂျိုင်တိုန်ကျင်ရ။ တင်နင် ပရူပရာသိုဌာန်ဇကု စိုပ်အာပွဲတဲဒေံတအ် ကျရတို ဝိုလိုဟိုဟိုရ မိမတအ် နှိဒိုင်ဝိင်" သာ်ဝွံ ယာ်မွဲတွဲ ဂးရ။

ပွဲဂျိုင်ချင်ရေပ်ကံ မွဲကာလကော်ဒိုင်စရင်သွာတွဲတွဲ ဒပ်ကံင်ဗြိဟန် ထူးအဇေဟ် ပန်ဘနကိုလွဟ်ဇေ် ဂျိုင်တိုန်ကျင်ရ ဝွံတိကော်တံ။

သွာန်နဂ်ပွန် ပွဲတွင်သွာန် မဆက်လပ် မွဲကွာန်ကိုမွဲကွာန်တအ်ဂ် ဒပ် ကံင်ဗြိဟန် ဇေ်ဗပေင်လပ်ဗြဟတ်ဒပ်တို ရပ်ကရေပ်စိုစိုတ်ဒိုင် ရဲညး မအာကျင် ပွဲတွင်သွာန်တအ် နှိဒိုင်ကောင်ဂ်လေပ် ကောန်ဒေသတအ် ဟိုရ။

ပွဲဒေသတီသုန် မွဲကိုပဋိပက္ခပွာန်ကွဲ ကွဲအိတ်ဖွဲမပွဲင်တအ် ဒးဒိုအ်လဝ်ကမ္မောန်

ဂိတုအံက်တဝ်ပါ ၈ ၊ ၂၀၂၄

သွာ် ၂၀၂၄ ကအ် ပွဲတီရဲမန် ထွဲပွဲတီရဲမန် နိတ်ခွဲင်ကို လေဝ် ကမ္မောန်ကွဲအိတ်ဖွဲမပွဲင်တအ် ဖွဲမပွဲင်တအ် ဟိုတ်နု နွဲခွဲင် အပွဲတီသုန် မညွာတ်ခွဲင် ကို ပရေင်ပွာန်ကွဲရ ပွဲင်ကိုပရေင်ပွဲတီတု ဒး ဒိုအ်လဝ် ကမ္မောန် ထွဲတီရေင် ပွဲတီကေတ်။

ကာလဝတမတ်လျာ်ကအ် ပွဲတီရဲမန်ကွဲခွဲင် စွတ် (၈) ညွတ် ရေဝ်-ဒြပ်ဖုဂ် ဂကောံပွန်ဂတးတအ်ကောင် အုင်လဒမ်လဝ်တု ဇကု ညံင်ပွဲ ကလေင်အုင်လဒမ်မာန်ကွဲ ဒပ်ကံင်ဗြိပွာန် ထွက်ခွဲင် နကိုက ရေဝ်ပွာန်ရ။

ပွဲကွဲခွဲင် မပွဲ ဝါဂမိတ်၊ဗြိပ်ဖွဲ၊ ကွာန်တာအေ၊ အေကပါ၊တု ကွေင်၊ဒိုကျာ်၊ကွေင်ကမအ် မွဲမွဲဂရိပ်ပွဲင်ကွဲစက်ကွဲ ပရေင်ပွာန် ကြံင် ချိတ်ခွဲင် နု ၂၀၂၄ ဂိတုဂျူလိုင်တေရ။

ဒိုအ်ဒပ်ကံင်ဗြိပွာန် ပန်ခွဲင်ခွဲင်လွတ်ဖွဲ၊ ထွက်ပွာန်၊ ဗက်တိုပ်လဝ် မာင်ကွဲ ကွဲအိတ်ဖွဲမပွဲင်တအ် မွဲကရပ်ကွာန် မထွေးလဝ် ဗြိပွာန်တေရ ဒးဒိုအ် လဝ် ကမ္မောန်ရ။

"မကောံ မကောံ မာင်တိုပ်ခေတ်တီခွဲင်ကောင်တေရ ပွဲတီအာကွဲအိတ်ဖွဲ။ တုပွဲ ခွဲင်ကွဲစက် မွဲဂရိပ်ရေဝ်-ဒြပ်ဖုကအ် ခွဲင်မုက်ပွာန်ပွဲနု။ ရေဝ် သွာ်ကပုဂ်ကအ် ပရေင်အိတ်ဖွဲ။ သွာ်ကအ် ဒပ်ပွာန် ပန်ခွဲင်လွတ် ဖွဲ အပွဲတီဟိုစပွဲ" သာ်ပွဲ ကောန်ဒေသတီ မွဲတုဟိုရ။

ဂိတုကအ်ပွန်လေဝ် လွတ်ရေဝ်သွာ်ကပုဂ်ကအ် နကွာန်အရုတ်တင် ဒို စိုပ် ကွာန်နေဟ်ခေင် ထွက်ပွာန်ကောင်ကွဲ ဒပ်ကံင်ဗြိပွာန် ကိုလဝ် သန္တီတု ရဲသွာ်ကလောန်ဆဲးပွဲင်တအ် ယုယုာ်စိုလို နုလိုရေဝ် ကွေင်လဝ် လိက်ထံက်ဂလောန်ညီ ညွှိပ်အုင်ပု (ပွာန်ခါန်) တအ် ဆဝ်ကိုလဝ်သတီရ။

"အခါကရေဝ်ပွာန်ထွက်ပွဲ ညးဂ် နုလိုဒိုသုန်ရေဝ် ထွေးတူးသက်သီ ခိုင်င်ကျိက်ကံ ဟွဲမာန်တေရ ပွဲင်ဖေက်ဒိုဒိုကံ၊ ဒိုနုဂ်ရ ကောံ ကောန်ဒေသတီတေရ ညံင်ပွဲကွေင်လဝ် လိက်ထွေးသက်သီကို ကို လဝ်သတီ" သာ်ပွဲ ညွှိပ်အုင်ပုကွာန်မွဲတု ဟိုရ။

သွာ် ၂၀၂၃ တုကျင်တေ ကုသေဟ်ကင် ဒပ်စိုဒိုကွာန် မွဲအကြာ ကွာန် ဝါဂမိတ် ကို ကွာန်ကွဲအိတ်ဖွဲမပွဲင်တအ် ဒပ်အမွဲကံင်ဗြိပွာန်

ပန်ခွဲင်ကို လွတ်ဖွဲတု ရဲကွဲအိတ်ဖွဲမပွဲင်တအ် မွဲကရပ်ဝါဂမိတ် ကို ကွာန် ဇရေင်ဇရေင်တအ်ကွဲ ဟွဲဂံင်မံင်ပွဲကွဲအိတ်ဖွဲ။

"ဒပ်လဝ်ကံ နုဝါကလိဂ် မကောံမကောံရ ပန်ခွဲင်သေဟ်ကင်တေရ။ ဒး မွဲဟိုတ် ဟွဲမွဲကံ။ ဆူး ကမ်လွတ်ဖွဲတု ဒတု ခေတ်တီခွဲင် ပွဲကိုကွဲအိတ်ဖွဲ" သာ်ပွဲ တုကွဲအိတ်ဖွဲမပွဲင်တအ် နုဝါဂမိတ်ကို ဂးရ။

ဗိုဂ်ကို ပွဲတီ ညွတ်လုာ်ဒက်-ကျပ်ပိ တီရဲကရေင်တေရလေဝ် ဒပ် ကံင်ဗြိပွာန် ကို ဒပ်ပွန်ဂတးတအ် ခွဲင်ပေဗြိပွာန် မကောံမကောံတု ဒး ဒိုအ်လဝ် ကမ္မောန်ကွဲအိတ်ဖွဲမပွဲင်တအ်ရ။

"မွဲဂရိပ်ပွဲင် ဒပ်ကံင်ဗြိပွာန် ပန်ခွဲင်ကိုလွတ်ဖွဲ မကောံမကောံရ။ ဒပ်စိုဒိုညးညးကွဲကွဲပွန်လေဝ် ပန်ခွဲင်နကိုဒရန် (ယာန်သဘ) ရ။ ကုဂ်ရ ပွဲအာကွဲအိတ်ဖွဲ ဒညမံင်" သာ်ပွဲ ရဲကွဲကွဲအိတ်ဖွဲမပွဲင်တအ် မွဲတု ဟို ရ။

ပွဲဒေသ မကြံင်ဗြိပွာန်ကွဲ နကိုပရေင်ပွာန်ကွဲ ကံင်ဗြိပွာန် ဟိုတ်လဝ်အ မိင် "တိတ်ဖွဲ (မွဲ နု -၈-နာဒို ဒိုပယျိုယး -၅- နာဒို) ဟွဲပွဲ" နွဲခွဲင်တု ရဲ ကွဲအိတ်ဖွဲမပွဲင်တအ် ခေတ်တီအာကွဲအိတ်ဖွဲရ။



ဒပ်ကပ်သူလေ ရပ်ဏာမှိတ်တြုံ (၃) တွင် ကလောင်ဆိုဆွေးသွေး

အံက်တပ်ပါ ၉.၂၀.၂၄

၂၀၂၄ ဖွဲ့စည်းအံက်တပ်ပါ (၂) ၎် ဥပဒေအားနာင် ကော် ဥပဒေအားနာင် နှစ် လွှာကွာန် (မြောက်ရွာ) ပွိုင်ချင်ထဝါ ရေးတနင်သီ၎် ကော်လိင်ကာ သင်ဖြာန်နီဒိုင် (က) ဥပဒေအားနာင် အာယုက် (၆၂) ညးလိင်ဂရိပ် စက္ကီလိန်ခါတ်တဲ သွက်ဝံ့ပက်ရာန် "ဒကောဝ်ပသဲ" ၎် တိတ်အာ လွှာကွာန်ပကာရီ တော်ရ။

ညး (၃) တွကာအ် အယောလုပ်နွံဒိုင် ပွဲဆောင်ဘုလံက်ဖက် ကွာန် ပကာရီ၎် ကောန်ပွာန် (၂၄) တွ နအပ်ကပ်သူလေ (KTLA) မဖျေ လပ်ဒပ် ပွဲဆောင်ကွာန်ပုက်ပျေန် ပွိုင်ချင်ထဝါ ရေးတနင်သီ၎် လုပ် ကျင်ကွာန်၎်တဲ ကော်ရပ်ဏာ ညးပိတွံ့ရ။

စိုပ်တဲအံက်တပ်ပါ (၈) ၎် ဝံ့ဆိုကောတ် ဖွညးပိကာအ် ပွဲအကြာကွာန် ပခါပ် ကို ကွာန်ရမ္မဇူ ကရပ်သွေဟ်ကင်ပုက်ပျေန် (သွေဟ်ကင်ဒပ် ကပ်သူလေ) ရ၎်လေဝ် ကောန်ဒေသ၎်မွဲတွ ဂးရ။

"တဲအံက်တပ်ပါ (၈) ၎် ကလောင်ဆို ဖွမှိတ် (၃) ကအ် ပွဲက ရပ်သွေဟ်ကင်ပုက်ပျေန်။ အစိင်၎် (ဖွကာအ်) အဲပုဒိုင်ကူရ။ သွေဟ်ကင်၎်လေဝ် နှိဒိုင်ဒပ်ကပ်သူလေတအ် ပပွိုင်ရ။ ပွဲပွဲပွဲပွဲ ဝံင်

ပလိုလပ် အပေါတ်ဒိုင်သက်သီ၎်လေဝ် ဝံ့ဆိုကောတ်" သာ်ဝံ ညးမ ညာတ်ကျင်လပ် နမတ်၎် ဂးရ။

ကုညး မစံင်ဖွဂြုဇက် ဖွညး(၃) ကအ်၎်လေဝ် ဒပ်ကပ်သူလေ ဂွဲဒိုင် ဂလာန်ကောင် ဌာန်ရမ္မာင်ညးချင်မန် ဝံ့တီလပ်ရ။

"ဒေုတအ်ရဂစိုတ်လပ် ဟံ့ဒိုင်ဝန်ကိုလေဝ် ပီပြင်ဒေုတအ် ကောန်ဒိုင် လျှာ်ကအ် နှိဒိုင်ညိုင်မဒိုင်ဝန်ကိုရကောင်" ရဲဝံ ကောန်ဒေသပကာ ရီ မွဲတွ ဟိုရ။

ကိစ္စမှိတ်တြုံကောန်ဒေသကအ် (၃) တွ ဒးဒိုင်ပြိုက်ဂစိုတ်၎် နအပ် ကပ်သူလေ ဟိုလလောင်မမိက်ကိုမွဲမွဲ ဟံ့မွဲကီရ။

လဝံ့ကိုတင်နင် ဌာန်ဒတန်အခေါင်အရာမှိတ်ပွဲချင်မန်ကအ်၎်မွဲး ပွဲ သွာ် ၂၀၂၃ ဂိတုဒီဇင်ဘာ (၁၇) ကို (၁၈) တော်၎်လေဝ် သွာကလော န် ပြိုက်ထပ် (၃) တွ နကွာန် (ကျောက်လုံးကြီး) ပွိုင်ချင်ကလိင်အံင် ၎် "ဗျတ်" (ဒလန်) ကောင်ဂးတဲ တံဒပ်လိတ် (၂) နမဟာဒပ်သွာက သွာ် (ဆာကဆောတပ်မဟာ) ဒပ်ကပ်သူလေ ရပ်ဂစိုတ်ထော်ရ။



